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4. julija — srečanje 
udeležencev NOB

Krajevna organizacija ZZB NOV Galicija 
in Občinska organizacija ZZB NOV Žalec va
bita na srečanje borcev, aktivistov, politi
čnih zapornikov, internirancev, ukradenih  
otrok občine Žalec in bivše internirance ta 
borišča Auschwitz iz celjske in zasavske re 
gije, ki bo 4. ju lija  ob 15. uri v Galiciji, in si
c er v domu krajanov s kulturnim progra
mom in partizanskim  golažem .

Vabljeni!

Celje - skladišče

Letos praznujemo naš občinski 
praznik 7. ju lij v krajevni skupno
s ti Galicija. Krajani se na to slo
vesnost že dolgo pripravljajo. V 
okviru srednjeročnega plana raz
voja njihove krajevne skupnosti 
so v nekaj zadnjih letih veliko po 
storili. Obnovili in asfaltirali so ve
liko cest, preko sto gospodinj
stev je  lani dobilo telefonske p ri
ključke, zgradili so mrliško vežico 
in še b i lahko naštevali.

Vendar pa je  bilo še vedno 
vprašanje, kako v Galiciji speljati 
slavnostno sejo vseh zborov 
skupščine, saj n i bilo ustrezne 
dvorane. Gradnja prizidka k za
družnemu domu pa se je  vse bo lj 
odmikala. Šele februarja je  ven
darle prišlo do končnega dogovo
ra m ed krajevno skupnostjo in 
Kmetijsko zadrugo Savinjska do
lina, s čimer je  bila gradnja omo
gočena. Razumevanju DO Ingrad, 
predvsem pa nadvse prizadevne
mu delu krajanov, se moramo za
hvaliti, da bo prizidek do praznika 
vendarle gotov, kar bo omogoči
lo, da bomo praznovanje lahko iz
peljali tako, ko t so s i ga v kraju 
zamislili.

Ob tem razmišljanju seveda ne 
moremo mimo denarja. Čeprav je  
bilo veliko sredstev zbranih s kra
jevnim samoprispevkom, pa ven
darle vsega n i bilo mogoče pokri
ti. Na pom oč so priskočile še sa
moupravne interesne skupnosti 
in nekatere delovne organizacije 
(Cestno podjetje Celje, Juteks, 
Kmetijska zadruga itd.). Veliko so 
krajani pričakovali tudi od  sred
stev, k i se zbirajo na podlagi sa
moupravnega sporazuma za fi
nanciranje izvedbe občinskega 
praznika. Žal pa se tu zatika, saj 
smo uspeli zbrati le dobro polovi
co predvidenih sredstev, kar se
veda pom eni za krajevno skup
nost ko t porabnika teh sredstev 
ogromen izpad. Mnoge delovne 
organizacije so poravnale svoje 
obveznosti šele v juniju, kar je  
spričo inflacijp še dodatno zmanj
šalo realno vrednost tega denar
ja. Stanje v gospodarstvu n i do
bro, zato je  bilo tud i pričakovati 
takšen odziv delovnih organizacij 
p r i poravnavanju teh obveznosti. 
Mimogrede gre omeniti, da je  po
dobna situacija tudi p r i drugih

sporazumih. Leta 1990 se izteče 
to srednjeročno obdobje, s tem 
pa tudi veljavnost sedanjega spo
razuma o združevanju sredstev 
za občinski praznik. Že sedaj b i 
kazalo razmisliti, kako v bodoče. 
AH sporazum obnoviti ali razmiš
lja ti o drugačni oziroma spreme
njeni obliki, praznovanja.

Dokler s i gospodarstvo ne 
opomore, ne vidim nobene ga
rancije, da b i zbrali sredstva kljub 
temu, da b i sporazum podaljšali 
oz. obnovili. Osebno mislim, da b i 
s i morali vzeti malo predaha, obe
nem pa b i b il to majhen prispevek 
k  razbremenitvi našega gospo
darstva. Verjetno b i kazalo raz
mišljati o tem, da b i v taki obliki in

obsegu kot sedaj v bodoče praz
novali le vsakih pe t let — na kon
cu srednjeročnega obdobja. V 
vmesnem času pa b i občinski 
praznik obeležili le s slavnostno 
sejo skupščine in občinskih druž
benopolitičnih organizacij ter po 
delitvijo občinskih priznanj. Glede 
na to, da smo za leto 1990 kraj 
praznovanja že določili, je  še do
volj časa, da razmislimo, kako na
prej.

Mnogi s takšnim razmišljanjem 
ne bodo soglašali vendar pa 
stvarnost vse bo lj pritiska in nas 
sili tudi v take odločitve, o katerih 
pred letom ali dnevi še nismo raz
mišljali.

Kakorkoli že, letošnje prazno
vanje je  pred nami, zato moramo 
storiti vse, da bo čimbolj uspelo. 
Velik del garancije za to je  že v 
pridobitvah, k i sem jih  omenil na 
začetku zapisa. Krajani Galicije 
pa bodo še dolgo ponosni nanje.

Vsekakor pa je  treba ponovno 
poudariti, da so najbolj zaslužni 
za to, da bomo letos praznovali v 
Galiciji, prav krajani Galicije. Zato 
jim  gre vsa zahvala in pohvala.

Vsem občanom, posebno pa 
še krajanom Galicije, želim prijet
no in uspešno praznovanje 7. ju li
ja  — našega skupnega praznika. 
Vsem iskrene čestitke.

Ludvik Semprimožnik

Mladi odbojkarji Braslovč republiški prvaki
V telovadnici osnovne šole v Braslovčah je bil finalni republiški turnir v odbojki za starejše pio

nirje. Največji uspeh so dosegli prav domačini in organizatorji turnirja Braslovčani, ki so postali re
publiški prvaki. Že po prvi tekmi je kazalo, da bodo mladi odbojkarji Braslovč trd oreh za obe ekipi, 
to je za ekipo iz Radovljice in Ljubljane, ki sta si priborili mesto na finalnem turnirju. Rezultati sre
čanj: ŠŠD Braslovče : ŠŠD Radovljica 2:1 ; ŠŠD Ljubljana : ŠŠD Braslovče 0:2; ŠŠD Ljubljana: ŠŠD 
Radovljica 0:2. Vrstni red: 1. ŠŠD Braslovče, 2. ŠŠD Radovljica; 3. ŠŠD Ljubljana.

Za ekipo ŠŠD Braslovče so nastopili: Jani Sternad, Dejan Skok, Sergej Tanjšek, Matevž Vrbo
všek, Bojan Cukjati, Damir Šketa, Toni Završnik, Lojze Lazar, Kristjan Hajnšek, Blaž Ručigaj in Jan
ko Marovt. Ekipo je za tekmovanje pripravljal mentor na OŠ Vlado Bagat v Braslovčah Polde Hriber
nik (na posnetku skrajni levo). Ob podelitvi pokala in medalj je bilo veselje nepopisno. Ta dan so na 
šoli imeli tudi dan šole, zato je bilo vzdušje še toliko bolj veselo.

Tekst in foto: TONE TAVČAR

Prošnje zelenih sinov
Potrebujemo deželo, ki ne bo zastrupljena, potrebujemo 

ozelenjeno ekonomsko, socialno in ekološko optimalno strate
gijo družbenega razvoja.

Zaradi nasilja nad naravo, nad dediščino okolja, ki so nam 
ga zapustile generacije prejšnjih stoletij, je nujno potrebno, da 
se zaradi zaščite in sanacije poleg Zveze društev za varstvo 
okolja in različnih ekoloških skupin koalicija zelenih tudi institu
cionalno organizira. Zato smo bili 11. junija priča ustanovni 
skupščini zelenih v Mostecu pri Ljubljani. Tako bodo zeleni tudi 
kot politična organizacija stopili na politično tržišče. Njihovi kan
didati bodo delovali na podlagi programa, katerega osrednji del 
bo projektno operativno reševanje najbolj perečih problemov 
slovenskega ekosistema: problem radioaktivnih odpadkov, pro
blem sanacije onesnažene reke Save (le-ta je zastal zaradi 
gradnje hidroelektrarn) in končno zaradi problema žveplovih in 
drugih plinov TE Šoštanj. Predstavniki zelenih imajo pred sabo 
jasno vizijo, kateri se ne nameravajo odpovedati. Ekohumani- 
zem, kakor oni imenujejo svoj politični orientir, bi moral biti 
smernica slehernega državljana, kajti odmiranje našega planeta, 
pljuč sveta, pitne vode, tanjšanje ozonskega plašča in cele vr
ste drugih zločinov nad prirodo, ki smo jin ljudje prizadejali v 
tem stoletju, so dejansko problemi prve vrste. Le kaj nam bo 
pomenila demokratična socialistična družba, če bomo že na
slednjo zimo zaradi zdravstvenih razlogov preživeli zaprti med 
štiri stene, kajti onesnažen zrak ne bo dovoljeval izhoda na pro
sto.

Kdo bo odgovarjal za zločine tega stoletja? Ljudje, ki zdaj 
živimo, bomo v zgodovinskih analih zabeleženi kot najbolj ne
odgovorni in kriminalni brezbrižneži in onesnaževalci.

Zato nujno potrebujemo organizacijo zelenih, ki bo v politi
čnem prostoru preko svojih kandidatov in tistih, ki jih bo podpi
rala, prodrla z idejo o nujnosti obnovitve zdravih in čistih biolo
ških in eksistenčnih temeljev sedanjih in vseh bodočih rodov. 
Vse vas, ki vas program in opredelitve zelenih zanimajo, vabim, 
da se po podrobnejše informacije obrnete na OK ZSMS Žalec.

V. G.

Izgubljene iluzije
Človeška tragedija kot posledica 

kan-kana socialističnih tankov je v ne
bo vpijoča bol ljudstva sveta, bol Kitaj
cev, zastrašujoča podoba vsemogo
čnih bogov socialistične nedemokraci- 
je. Kje so meje in pregrade socialisti
čne armade? Nemiri zaradi jecljajočih 
demokratičnih utrinkov in opotekajo
čih korakov, s katerimi se demokracija 
in pluralizem opotekata skozi enopar
tijske družbe s socialističnimi sistemi, 
nemiri in zahteve po upoštevanju več 
mnenj izven tega partijsko državnega 
dialoga, po pluralizaciji družbe, vse te 
zdrahe in kravali nam pričajo o nečem. 
Vprašajmo se, ali lahko govorimo o za
tonu socializma? Prav gotovo Koso
vo—Jugoslavija, Peking—Kitajska,
kavkaške in pribaltiške dežele—Sov
jetska zveza niso nekaj, s čimer bi lah
ko socializem obogatil svojo ideolo
ško govorico češ, kar je socialistično, 
je tudi demokratično, saj kjer vlada 
delavski razred (to je potrebno brati: 
ljudstvo), tam je demokracija način 
vladanja. Težko bi trdil, da se je socia
lizem pokazal kot zgrešena misel in vi
zija. Preprosto: socializma nikjer na 
svetu ni. Če v neki družbi vladajo so
cializem (komunisti), sploh ni rečeno, 
da je družba socialistična (komunisti
čna). Razvite dežele so šle po poti: 
razvita ekonomija, pluralizacija v politi
čnem prostoru. Mi ubiramo obratno 
pot. Razvitega gospodarstva nimamo, 
si ga vsi želimo, vsi sanjarijo o njem, 
se zgledujemo pri tem in pri onem in 
ker ne vemo, kdaj bomo tako razviti, 
da bomo imeli vsi poln žep ih'bomo 
vsi imeli demokracijo, ki jo daje ta pol
ni žep. Na ves glas vpijemo, da spre- 
ménimo sistem, omogočimo demo

kraciji, da prestopi ta težko prestopljiv 
prag pluralistične z nebeškim sijem 
obsijane družbe. Se strinjam, mi mo
ramo napraviti novo hišo, v kateri bo
mo rasli in odrasli, se prehranjevali in 
razplojevali, vendar so moramo vpra
šati, kakšni ljudje bomo v tej hiši, kdo 
nas bo v to hišo vselil in kdo izselil? 
Jaz brez vedenja, da ne vem, da sem 
nevede. Kako naj potem z demokrati
čnim orodjem ločim Deng Xiaopinga, 
Li Penga, Rahmana Morino in druge 
od drugih subjektov politične pro
gramske ponudbe.

Dogodki na Kitajskem niso nemi 
glas, svarilo politiki trde roke, ne, to 
so dejstva, ki se z monstruoznim 
opravičilom: kontrarevolucija, rušitelji 
socializma lepijo na kapsule topovskih 
granat, ki se izstreljujejo v mnoštvo 
teles naključnih mimoidočih in ljudi, ki 
so se zbrali na nekem mestu v znak 
protesta. Kdo bo socializmu povrnil 
ugled, upanje? Milan Kučan je nekoč 
dejal, da nobena politika ni vredna člo
veških žrtev. To naj bo načelo spremi
njajočih socialističnih družb: humana 
družba, kjer sta človek, njegova okoli
ca in zdravje tisti vrednoti, zaradi kate
rih je človekova aktivnost — politika 
potrebna. Družba, v kateri bodo posa
mezniki srečni, od tistih najbogatejših, 
do tistih manj bogatejših, družba pri
vatnikov, transnacionalnih družb, so
cialistov, kapitalistov, delavcev, kme
tov, literatov, srečna družba, družba 
posameznikov, ki vedo, kaj hočejo ter 
sploh ne pomišljajo, da teh hotenj ne 
bi javno in glasno izrekali, takšna dru
žba bo zame socialistična in prav rad 
bi živel v njej.

Gregor Vovk

Turistično društvo in krajevna skupnost Žalec sta za letošnjo 
osmo najdaljšo noč pripravila bogat in zanimiv program. Ta zanimiva 
prireditev pa ne bo trajala samo eno noč, prireditve se bodo odvijale 
ves teden. Tako so na Slandrovem trgu, ki bo zaprt za promet, pripravi
li bogato kulinarično ponudbo, trgovci pa bodo popestrili ponudbo. 
Novost so večeri trubadurjev, ki bodo vsak večer na Šlandrovem trgu.

V petek, 23. junija popoldan, bosta hotel Golding in Nama pripravi
la otroški živ-žav s piknikom sladoleda. Gostje, periskopovca Joso in 
Blažka, čarodej Jani in plesna skupina Kazina bodo gotovo privabili 
najmlajše, zvečer pa se bo pri hotelu začela zabava.

Šahovski klub pripravlja turnir na odprtem v športnem centru, ki 
se bo začel v petek popoldan in zaključil v soboto dopoldan.

Sobota dopoldan bo sploh v znamenju športnih aktivnosti, med 
njimi omenimo nogometni in balinarski turnir za pokal Žalske noči.

Novost letošnje prireditve je tudi razstava in pokušina domačih je
di, peciva in kruha, ki se bo začela v soboto ob 16. uri na tržnici. Sode
lovali bodo aktivi mladih zadružnikov, kmečkih žena in zasebniki.

Pri Savinovem salonu pa bo v soboto odprta razstava malih živali.
Višek fj[ireditve bo seveda najdaljša noč, zabavali vas bodo števil

ni ansambli, žalski pihalni orkester in mažoretke, gost noči bo Vlado 
Kalember, gostinci pa obljubljajo bogato ponudbo. jk

Čestitamo za praznik 
občine Žalec.
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V imenu pokrovitelja srečanja gradbincev je zbrane pozdravil direktor IGM Gradnja Jože Jan

Gradbinci so se srečali v Žalcu
Ob dnevu gradbincev so se 

predstavniki gradbenih delovnih 
organizacij zbrali letos v Žalcu. 
Pokrovitelj srečanja gradbincev 
Slovenije je bila delovna organi
zacija IGM Gradnja Žalec, ki se s 
svojimi rezultati že leta uvršča 
med najuspešnejše. Sicer pa je 
bil tudi na letošnjem srečanju v 
ospredju težaven položaj gradbe

ništva in delavcev v njem. Zato se 
je Franc Berginc, predsednik re
publiškega odbora sindikatov, 
zavzeUza takšen sindikat, ki bo 
predvsem v interesu delavcev.

Brez kadrovske in organizacijske 
prenove sindikatov sprememb in 
napredka ni mogoče pričakovati, 
je še poudaril Franc Berginc.

Med letošnjimi dobitniki pri
znanj sta bila IGM Gradnja in An
drej Skok, delovodja v IGM Grad
nja Žalec. V umetniškem progra
mu so sodelovali dijaki Srednje 
tehniške šole Celje in Mladinski 
pihalni orkester Žalec.

jk
foto: L. Korber

Žalec »Jugoslavija« v malem
V Žalcu je bilo od 8. do 10. juni

ja 13. srečanje delavcev upravnih 
organov pobratenih in prijatelj
skih občin. Srečanja, ki ga vsako 
leto pripravljajo v drugi občini, se 
je udeležilo 250 ljudi iz občin Ba
čka Palanka, Kruševac, Varaždin, 
Trogir, Travnik, Kumanovo, Kotor 
in Žalec. Srečanje je namenjeno 
predvsem merjenju športnih moči 
in spoznavanju. Vodje delegacij 
je predsednik IS Anton Bratuša 
povabil na pogovor, v katerem so 
se največ pogovarjali o nadalj
njem sodelovanju predvsem na 
gospodarskem področju.

Slovesna otvoritev je bila v 
dvorani osnovnošolskega centra 
v Žalcu, kjer je bil kratek in prisr
čen kulturni program.

Največ uspehov na športnem 
področju so imeli udeleženci 13. 
srečanja iz Varaždina, ki so vse- 
ekipno zmagali, na drugo mesto 
se je uvrstila ekipa gostiteljev — 
Žalca, tretji pa so bili udeleženci

iz Trogira, ki bodo organizatorji
14. srečanja.

V posameznih športnih pano
gah so zmagali: V nogometu so 
bili najboljši nogometaši iz Varaž
dina, Žalčani so zasedli predzad
nje, sedmo mesto, v šahu je zma
gala ekipa iz Kotorja, Žalčani so 
bili drugi, v namiznem tenisu je 
slavila ekipa iz Bačke Palanke, 
ekipa Žalca pa je bila peta. V me
tanju pikada so se izkazali tekmo
valci iz Trogira, Žalčani so bili pe
ti. Dve prvi mesti sta pripadli ekipi 
Žalca, in to v kegljanju in v dru
žabnih igrah.

Organizacija 13. srečanja je bi
la brez pripomb. Povedati velja, 
da so v Žalcu pripravili vsak dan 
poseben bilten s fotografijami ter 
da so bili udeleženci zares zado
voljni.
O SREČANJU SO POVEDALI: 
N ovko  P e tru š e vs k i iz  o bč ine  
K u m ano vo:

»Lepo je bilo tu v Žalcu. Lepo

ste nas sprejeli, športno srečanje 
pa je le ena izmed oblik, da se 
zberemo in dogovorimo, kaj vse 
je treba storiti za splošen napre
dek naše Jugoslavije.«

Predrag Belobrkovič iz Koto
ra: »Prav v Žalcu, na tem sreča
nju, praznujem 34. rojstni dan. To 
praznovanje si bom zapomnil, go
stiteljem hvala . ..«
Anton Bratuša, predsednik 
organizacijskega odbora 13. 
srečanja: »Po mojem je to sre
čanje uspelo v vseh pogledih. Pri
prave, ki so potekale po raznih 
komisijah, niso bile zaman. Poka
zalo se je, da je bila organizacija 
iger odlična, tako so nam zatrdili 
tudi vodje delegacij na sestanku 
in vesel sem, da smo kot organi
zatorji 13. srečanja v tem težkem 
času znali in mogli igre tako pri
praviti, da smo ob koncu bili dele
žni številnih pohval in priznanj.«

T. T.

W Ì S
*

S svečane otvoritve 13. srečanja.

Polzelani
tretji

V Ptuju je bil tretji otroški turistični 
festival, na katerem se je pomerilo de
vet finalistov iz vse Slovenije. Prvo 
mesto je dosegel Kamnik, našo obči
no pa je zastopal turistični podmladek 
OŠ Vere Šlander Polzela, ki je zasedel 
tretje mesto. Turistični projekt, ki je 
nosil naslov Dan obiska na Polzeli, so

izdelali Nika Krašovec, Natalija Pilko, 
Aleš Repnik in Nataša Urbanc. Omeni
mo naj še, da so bili tekmovalci oble
čeni v oblačila MIK Prebold, Elkroja 
Mozirje, Topra Celje in Jutranjke iz 
Sevnice. Gostišče Štorman iz Šempe
tra, Joža Zabukovnik, Sonja Florjane 
in mamice učencev 6. b pa so poskr
bele za obloženo mizo, Tovarna noga
vic Polzela pa za učinkovito reklamo.

Turistični podmladek je pripravil te
den pozneje na Polzeli prireditev z na
slovom Polzela, ali te poznam? Na njej 
so pokazali celotno turistično dejav
nost, ki je na tej šoli bogato razvejana. 
Krajani so si lahko ogledali dve razi-

M l.d e  tekmovalke na kvizu v Ptuju, oblečene v Mikova oblačila.

skovalni nalogi. Prva je bila Dan obi
ska na Polzeli, v drugi pa so mladi turi
stični delavci raziskovali park Šenek in 
pripravili predloge za sanacijo. Zaradi 
njene praktično uporabne vrednosti 
sta jo odkupila Dom Upokojencev Pol
zela in KS Polzela, ki je bila tudi po
krovitelj prireditve. Prireditev je bila 
hkrati naravoslovni dan za sedmošol- 
ce, ki so se v sklepnem delu pomerili v 
znanju iz turizma. Nagrade sta prispe
vali DO Žito Ljubljana in Tovarna noga
vic Polzela. TONE TAVČAR

Obvestilo
čebelarjem

Občinska čebelarska zve
za Žalec obvešča vse svoje 
člane, da bo jubilejna pro
slava 80-letnice čebelarske 
organizacije 2. julija ob 14. 
uri na Rinki nad Gotovljami* 
Vljudno vabljeni. Dne 16. ju
lija pa bo ob 9. uri predava
nje o letnem zatiranju var- 
roe v Žalcu, v pro^tprth 
družb, polit, organizacij KS 
Žalec. Predaval bo Vlado 
Gmajner
Občinska čebelarska zveza 

Žalec

TT Prebold

Strokovno posvetovanje
Tekstilna industrija je v na

ši republiki pa tudi širše še 
vedno v nezavidljivem polo
žaju. To kažejo tudi majske 
analize gospodarskih gibanj 
v Sloveniji. Te ugotovitve pa 
so bile v ospredju razprav na 
osmem strokovnem posveto
vanju tekstilcev Slovenije, ki 
je  bilo pretekli mesec v Tek
stilni tovarni Prebold. Posta
vljena je bila tudi teza, ali 
smo za ohranitev ali propad 
tovrstne nacionalne ekono
mije. Ob dejstvu, da je tek
stilna industrija sestavni del 
nacionalnih ekonomij vsepo
vsod po svetu, to ne bi smela 
biti dilema. To pa še tembolj, 
ker je nosilka razvoja in 
ustanavljanja drugih ekono
mij bila prav tekstilna indu
strija.

Na temo Aktualno družbeno
ekonomski problemi tekstilne in
dustrije je bilo pripravljenih nekaj 
zanimivih referatov, ki so obrav
navali pogled na gospodarski po
ložaj industrije Slovenije, možno
sti za izhod iz krize v tekstilni in
dustriji, akcija »2000 mladih razi
skovalcev« in drugo. Posvetova
nje je bilo usmerjeno tudi v pono
ven poziv k razbremenitvi gospo
darstva, še zlasti pa tekstilne in
dustrije, ki se vse teže ohranja pri 
življenju. Nizka akumulativna spo
sobnost, izrabljenost proizvajal
nih sredstev, neustrezni zakonski 
predpisi in obremenitve ne omo
gočajo nobene perspektive. Svet
la luč zanje je le v izvozu, kar pa 
je povezano s konkurenčno spo
sobnostjo. To pa je ob stanju, ka
kršno vlada v tekstilni industriji, 
izredno težko zagotoviti. Kot je 
dejal Uroš Slavinec, predsednik 
komiteja za industrijo in gradbe

ništvo, po ocenah prvih treh me
secev v tekstilni industriji obseg 
proizvodnje pada in je nižji kot 
lansko leto. Prav tako pa tudi za
ostaja rast cen v primerjavi z dru
gimi. To pa naj bi bilo na račun 
prilagajanja tržišču. Ob tem pa si 
želijo, da bi tržne zakonitosti ve
ljale za vse. Rešitev zahtevajo v 
okviru sistema, prav tako pa zah
tevajo realnejše pogoje gospo
darjenja, saj jih zlasti močno pe
stijo obresti. Pravijo, da ni prave 
zaščite na domačem trgu, da je 
neustrezno financiranje javnih 
služb, da jim obračajo hrbet tudi 
tisti, ki so prej prisegali nanje.

Vsekakor pa tekstilci ne valijo 
vse krivde na druge, ampak tudi 
sami priznavajo napake. Izhod iz 
sedanjega stanja pa je po njiho
vem mogoč le v znatno poveča
nem izvozu. Ta pa naj bi temeljil 
na kakovosti in gotovih izdelkih, 
ki morajo biti dohodkovno zani
mivi in konkurenčni. Doslej je vse 
preveč tako imenovanih »Ion« po
slov, ki omogočajo kvečjemu pre
živetje, za posodabljanje in razvoj 
pa ni denarja.

Na posvetovanju, ki ga je orga
nizirala Zveza inženirjev in tehni
kov tekstilcev Slovenije, so ob 
koncu sprejeli resolucijo, s kate
ro podpirajo prizadevanja združe
nja tekstilne industrije za zmanj
šanje obremenitev njihove dejav
nosti. Za tem pa stojijo vse delo
vne organizacije in preko 3000 
članov zveze inženirjev in tehni
kov tekstilcev Slovenije. V prime
ru, da se njihove zahteve in opo
zorila ne bodo »slišale«, jim preo
staja le še vse bolj »popularen« 
način reševanja problemov — ge
neralni »štrajk«.

D. Naraglav

N O V O !
Kurišče za kurjenje m o
krega lubja in druge bio 
mase.

KOVINSKA INDUSTRIJA VRANSKO
63305 VRANSKO

PROIZVODNI PROGRAM
1. Kotli na plinska in tekoča goriva moči od 0,15 do 7 MW
2. Energokontejnerji (mobilne kontejnerske kotlovnice moči 

0,200 do 7 MW)
3. Kotlarne na lesne ostanke in žagovino (suho — mokro) od 

0,15 do 7 MW (od pnevmatskega transporta — silosa dozi
ranja — zgorevanja do dimnika)

4. Dozirne in transportne naprave za lesno industrijo
5. Naprave za uporabo odpadne toplote in sežig ekološko ne

varnih odpadkov
6. Odsesovalne in odpraševalne naprave
7. Kovinske konstrukcije in procesna oprema
8. Hidrofori in škripci za ladje
9. Trajnožarni kotli in štedilniki za centralno ogrevanje moči 

od 7—100 KW za kurjenje tekočih, plinastih in trdih goriv
10. Sobne peči — kamini, moči od 3—75 KW
11. Ekonom kotli (brzoparilniki) velikosti do 220 I
12. Kotli za žganjekuho.

PRIDRUŽUJEMO SE ČESTITKAM 
ZA PRAZNOVANJE OBČINSKEGA 
PRAZNIKA OBČINE ŽALEC 
IN DNEVA BORCA

Krvodajalstvo

V mesecu maju je bila krvodajalska akcija v Žalcu, in sicer 26. maja, 
ko je na odvzem prišlo 218 krvodajalcev. Tokrat jih je bilo največ iz ob
činske uprave, in sicer 21, iz Juteksa 20, Ferralita 19, Zarje 14, Komunale 
13, Strojne 11 itd. Med darovalci krvi je Jože Žnidaršič daroval kri že 
73-krat, Franc Kučer 52-krat, Emilija Konečnik 42-krat, Avgust Ko- 
nečnik 41-krat in Bogdan Kučer 40-krat.

Zadnji dan maja pa je bila krvodajalska akcija v Libojah, katere se je 
udeležilo 73 krvodajalcev. Med njimi jih je bilo največ iz KIL Liboje, kar 
68. Največkrat so kri darovali Vlado Adrinek 40-krat, Miha Kroflič 
30-krat, Ivanka Kranjc 29-krat in Milan Dolenc 28-krat.

X X X

V juliju bo akcija odvzema krvi potekala v Preboldu, in si
cer 12. julija v prostorih Tekstilne tovarne Prebold od 6.30 do 13. 
ure.

X X X

Občinska organizacija RK Žalec s svojimi krajevnimi orga
nizacijami občine Žalec izreka vsem krvodajalcem v občini 
ISKRENE ČESTITKE ob minulem dnevu krvodajalcev dne 4. ju
nija z željo, da bi se zdravi in čili še dolgo srečevali na krvoda
jalskih akcijah.

Technova '8 9
Člani komisije za inovacije pri OS 

ZSS Žalec smo si ogledali strokovni 
sejem visoke tehnologije (High-Tech) 
in inovacij v Grazu. Organizator pred
stavitve je bil posvetovalni center za 
tehnologijo in inovacije TECHNOVA z 
glavnim sedežem v Grazu. Njena nalo
ga je finančno in strokovno pomagati 
inovatorjem, realizirati njihove ideje ter 
jih nato ponuditi tržišču. Grobo reče
no: posredujejo stik med izumitelji in 
proizvajalci ter med lastniki patentov 
in kupci. Omogoča tudi popolni trans
fer tehnologije in kooperacijo za skup
ne projekte.

Da pa lahko svoje ideje oz. znanje 
ponudiš tržišču, je odločilnega pome
na, da si predstavljen na ustreznem 
strokovnem sejmu, kot je na primer 
Technova Internacional '89. Letošnji 
tovrstni sejem je zastopalo približno 
400 domačih in tujih razstavljalcev v 
skupno petih sejemskih dvoranah na 
površini okrog 18.000 m!. V ta medna
rodni sejem je vključena evropska go
spodarska mreža, imenovana RECIT, v 
katero je vključenih sedem evropskih 
regij z visokim gospodarskim in razi
skovalnim potencialom, kot so: Kata
lonija, Flandrija, severna Anglija, za
hodna Švica, Bavarska, Piemont in 
Štajerska. Težišče predstavitve je bilo 
predvsem na mikroelektroniki, infor
macijski in telekomunikacijski tehniki, 
inovacijskih izdelkih, designu, novih 
materialih, vesoljski tehniki ter zaščiti 
okolja — biotehnologiji.

Prihodnji sejem pa bo velik izziv tudi 
za našo deželo, saj bodo na sejmu 
TECHNOVA INTERNATIONAL 90 pri
sotne tudi dežele ALPE-ADRIA. Tako 
bomo imeli možnost videti oz. primer
jati našo ustvarjalnost oz. inovativnost 
z razvitim svetom.

Jože Vede

Zlato
priznanje

Letošnje srečanje pionirjev Sloveni
je je bilo konec minulega meseca v 
Mariboru, v okviru tega pa je bilo tudi 
srečanje mladih zgodovinarjev, ki je 
slavilo 20-letnico. Pionirji zgodovinarji 
so najboljše naloge predstavili in ure
dili tudi razstavo zbranega gradiva.

Komisija za delo zgodovinskih krož
kov pri svetu Zveze pionirjev Slovenije 
je letos prejela 41 nalog, na razpisani 
temi Izseljevanje iz domačega kraja 
do druge svetovne vojne in Muzej in 
muzejske (šolske) zbirke. Najboljše 
naloge so razstavili in nagradili. Med 
njimi je bila tudi naloga, ki jo je izdelal 
knjižničarski krožek OŠ Vere Šlander 
Polzela pod mentorstvom Valerije ' 
Pukl. Z njo so se predstavili edini iz 
žalske občine in prejeli zlato priznanje 
ter knjižno nagrado.

Komisija je v obrazložitvi poleg bo
gate in zanimivo evidentirane zbirke 
muzealij še posebej pohvalila izvirno 
zamisel mladih raziskovalcev, ki so or
ganizirali kulturni dan na to temo in ga 
obogatili z razkošno razstavo, to pa 
posneli na video kaseto. Posebnost te 
naloge je tudi v tem, da ne ostaja zgolj 
pri muzejski zbirki, temveč posega tu
di na druge etnološke zanimivosti v 
kraju. Doslej se menda česa takega ni 
lotil še noben krožek.

T. T.

Čebelarji 
na obisku

Pred nedavnim so Občinsko čebe
larsko zvezo Žalec obiskali čebelarji iz 
Bavarske in VVCirttembergške pokraji
ne pod vodstvom prof. dipl. ing. Jose
fa Haasa iz Aalena. Obiskali so prizna
ne čebelarje v Savinjski dolini in dru
gih krajih Slovenije, program obiska 
pa je bil obogaten še z ogledom kul- 
turno-zgodovinskih in naravnih lepot 
naše domovine ter gospodarske de
javnosti pri nas.

Zahodnonemški čebelarji so prišli 
na obisk na priporočilo ravnatelja če
belarske šole iz Gradca g. Ulza, ki že 
dolga leta sodeluje s predsednikom 
naše čebelarske zveze Antonom Roz
manom, želeli pa so se seznaniti s pri
dobivanjem čebeljih proizvodov pri 
nas, z vzgojo mladih matic in borbo 
proti varroi in drugim čebeljim bolez
nim, ki povzročajo preglavice čebelar
jem. Pri čebelarju Gojznikarju v Tabo
ru so gostom prikazali pridobivanje 
matičnega mlečka in cvetnega prahu 
ter vzrejo matic, pri Antonu Rozmanu 
v Gotovljah so bili seznanjeni z borbo 
in zatiranjem čebeljih bolezni, zlasti 
varroe, pri čebelarju Prislanu v Kidri
čevem, ki stalno vzdržuje 1500 nase
ljenih AŽ panjev, pa so se gostje se
znanili s sodobnim čebelarjenjem pri 
nas. Obiskali so tudi DO Medex v Lju
bljani, na Gorenjskem pri Golniku pa 
so jim pokazali sodobno vzrejno po
stajo za vzrejo in odbiro čistokrvne 
slovenske čebele kranjice. Novost te 
vzrejne postaje je umetno oplojevanje 
matic. Tako so se gostje po strokovni 
plati seznanili z našim čebelarjenjem, 
izmenjali bogate izkušnje pri vzreji in 
odbiri matic ter zatiranjem varroe. Po
leg tega pa so si ogledali še Hmeza
dovo hmeljarno s pripravo hmelja za 
izvoz, na Polzeli so obiskali vzorno 
urejeno kmetijo Mešič, izpustili pa ni
so tudi rimskih izkopanin v Šempetru, 
jame Pekel, zdravilišča Dobrne itd.

Poleg strokovni izmenjave mnenj 
so se gostje seznanili z našimi kraji in 
ljudmi, večina jih je,bila pri nas prvič in 
bili so prav navdušeni, saj so imeli po
vsem drugačne predstave o nas in na
ši deželi.
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20 let LIKO Liboje

Posodobitev proizvodnje in 
humanizacija delovnih pogojev

Letošnji praznik delovne 
organizacije bodo delavci Li- 
bojske industrije kovinske 
opreme združili z d va jsetle 
tnico proizvodnje cestnih od- 
bojnikov in ograj za mostove 
ter praznikom rudarjev. Če
prav je v tej delovni organi
zaciji zaposlenih le trideset 
delavcev, pa so njihovi izdel
ki znani in nepogrešljivi ši
rom po domovini in tudi tu ji
ni. Še pomembneje pa je , da 
se z dobrim gospodarjenjem  
uvrščajo med najuspešnejše 
v občini in v svoji branži ko- 
vinsko-predelovalne indu
strije v Sloveniji.

Ko se je pred dvemi desetletji v 
Libojah začela proizvodnja cest
nih odbojnikov, so bili delovni po
goji sila skromni, pa seveda tudi 
težki. Proizvodnja je tekla dobe
sedno pod milim nebom. Ker pa 
so njihovi proizvodi postali nepo
grešljivi za komunalno infrastruk
turo, manjkalo pa tudi ni delovne 
zagnanosti, se je razvoj začel str
mo dvigati. Najprej je bilo potreb
no poskrbeti za najnujnejšo stroj
no opremo, kasneje pa sg zgradi
li tudi proizvodne prostore. S tr
dim delom, umnim gospodarje
njem in vztrajnostjo so ustvarili 
pogoje, ki jim dajejo možnost hi
trejšega razvoja in poleg utrditve 
na domačem tržišču tudi prodor 
na tuja tržišča. Prav ob jubileju pa 
so si zastavili cilj, s katerim želijo 
doseči še večjo humanizacijo de
lovnih pogojev. Za to so kupili 
strojne škarje in modernizirali 
odrez profilov na profilnem stro
ju, kar bo izboljšalo delovne po

goje in zmanjšalo onesnaženost 
in stroške proizvodnje, izboljšalo 
pa kakovost izdelkov.

»Po obsegu smo največjo pro
izvodnjo zabeležili v letih 1977 in 
1978. Tedaj smo izdelali 160 kilo
metrov cestnih ograj in 110 tudi 
zmontirali, pri čemer so nam po
magali tudi kooperanti. Za letoš
nje leto predvidevamo, da bomo 
realizirali 60 kilometrov odbojni
kov, večino na dolenjski avtoce
sti, mariborski obvoznici in v Istri. 
Večino odbojnikov bomo monti
rali že v prvem polletju, kar je si
cer za nas neobičajno, saj smo 
običajno montirali šele v drugem 
polletju. Že nekaj let razmišljamo 
in pripravljamo program, s kate
rim naj bi zapolnili proizvodne vr
zeli, ki so povezane s sezonskim 
značajem del. V sedanjih gospo
darskih razmerah nas zaloge mo
čno bremenijo, zato proizvodnja 
odbojnikov na zalogo ni smotrna. 
Prav zaradi tega namenjamo po
sebno skrb finančnemu poslova
nju. Že leta poslujemo izključno z

Roman Jordan

lastnimi sredstvi, kar je danes še 
kako pomembno. Nekaj let se 
uvrščamo po dohodku na zapo
slenega med najuspešnejše v na
ši panogi, kar tudi ni zanemarlji
vo, žal pa nas zadnje čase pesti 
problem likvidnosti. V preteklem

- LIKO -
INDUSTRIJA KOVINSKE OPREME 
LIBOJE

20 let
Rudarjem in delovnim ljudem čestitamo za praznik 
občine Žalec

Kolektiv LIKO Liboje

Na posnetku cestni odbojnik! na južni obvoznici v Žalcu

Branko Velečič
letu smo fizični obseg povečali za 
deset odstotkov, v letošnjem pr
vem četrtletju pa kar za 39 odsto
tkov. V bodoče se bomo morali 
okrepiti s strokovnimi kadri, saj si 
razvoja brez razvojne službe ni 
več mogoče zamišljati. Če pa ho
čemo prodreti na tuja tržišča, je 
to še toliko pomembnejše. V na
črtu imamo namreč proizvodnjo 
kovinskih konfekcionarskih izdel
kov, s katerimi naj bi zapolnili 
proste kapacitete,« pravi direktor 
LIKO Liboje Roman Jordan.

»V takšnem kolektivu, kot je LI
KO Liboje, moramo samoupravo 
in delo družbenopolitičnih organi
zacij organizirati tako, da je prila
gojeno pogojem dela, saj je veči
na delavcev na terenu in večkrat 
daleč od sedeža delovne organi
zacije. Ker nas je malo, moramo 
nekateri prevzeti več dolžnosti 
hkrati. Sam sem predsednik de
lavskega sveta, predsednik sindi
kata in še komiteja za SLO. Ker 
nas je malo, seveda drugače ne 
gre. Sestanke imamo ob koncu 
tedna, ko se delavci vrnejo s te
rena, s sejami pa moramo biti sila 
racionalni, pri čemer ima po
membno vlogo tudi dobra pripra
va sestankov. Večkrat pa se de
lavski svet sestaja s sindikatom. 
V zadnjih letih smo delovne po
goje precej izboljšali, posebno 
skrb pa namenjamo tudi družbe
nemu standardu zaposlenih. Tako 
smo uredili prehrano med delom, 
zagotovljene pa imamo tudi mož
nosti za rekreacijo in oddih,« pra
vi Branko Velečič.

j. k.
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IGM Gradnja:

Znanje in razvoj
J

»Cilje in plane za letošnje leto 
smo smelo zastavili. Čeprav nas 
je zaradi splošnih gospodarskih 
razmer navdajal pesimizem, pa 
so rezultati v prvih mesecih dokaj 
ugodni. Razumljivo, da je bilo za 
to potrebnega veliko angažiranja 
vseh zaposlenih v naši delovni or
ganizaciji. Ponovno se je pokaza
lo, da brez kakovostne obdelave 
domačega in tujega trga, ki se 
mu je treba nenehno prilagajati, 
dobrih poslovnih rezultatov ni 
mogoče doseči. Tržne zakonito
sti in tržni pogoji so sestavni del 
poslovnega načrta in njegovega 
izvajanja. Ob tem pa je najpo
membnejša bitka za kakovost iz
delkov, česar pa jugoslovanski 
trg še ne upošteva, bitka za kar 
največjo poslovnost in zmanjša
nje stroškov, kjer je to le mogo
če. Seveda pa brez strokovnih 
kadrov in znanja ni razvoja, na- 

redka in poslovne uspešnosti, 
e zlasti znanje, ki ga tekoče vsa

jamo v razvoj delovne organizaci
je, je temelj današnjega in jutriš
njega razvoja. Prav na tem po
dročju smo smelo zastavili nalo
ge. Ze vrsto let tesno sodelujemo 
z zunanjimi razvojnimi institucija
mi, krepimo pa tudi lasten razvoj
ni sektor. Pripravljamo nove pro
izvode, v katere bomo vgrajevali 
materiale, ki bodo dvignili kako
vost proizvodnje pa tudi zmanjša
li stroške, kar je v sedanjih raz
merah zelo pomembno. Inovacij
ska dejavnost je pri nas precej 
razvita, vendar bi morali biti na

Jože Jan

tem področju še prodornejši. La
stna sredstva so v sedanjih tež
kih razmerah, v gospodarstvu in 
seveda tudi v gradbeništvu izred
nega pomena, saj kreditov skoraj 
ne poznamo. Da uspešno rešuje
mo tekoča finančna vprašanja, 
moramo prilagajati proizvodnjo, 
kakršno narekuje trg,« je na krat
ko strnil letošnje gospodarske 
razmere in rezultate direktor Jože 
Jan. Sicer pa se v Gradnji vse 
bolj usmerjajo na tuja tržišča, še 
zlasti z zunanjimi kamini, pripra
vljajo pa tudi izvoz dimnikov na 
italijansko tržišče. Poleg plasma
ja tekoče spremljajo dogajanja in 
razvoj na zahtevnih zapadnih trži-

Z znanjem na
Pred letom se je najmanjši TOZD 

Ferralita Modelarna boril z velikimi te
žavami. Gospodarska kriza je povzro
čila zmanjšanje investicij, to pa je bil 
vzrok, da so morali jeseni opraviti tudi 
prestrukturiranje in prerazporeditev 
delavcev. Danes, ko se mnoge delo
vne organizacije pripravljajo za prodor 
v Evropo in na Evropo 1992, se situa
cija tudi pri njih bistveno popravlja. Ta
ko v modelarni potekajo pogovori z 
Gorenjem, ki prehaja na proizvodnjo 
Evropa 92 za izdelavo novih modelov, 
kar pomeni več kot tretjino proizvod
nje prodati vnaprej — do leta 1991. 
Pričakujejo, da bodo pogodbo podpi
sali že letošnjo jesen.

Posebej pa se uveljavljajo na tujem 
konvertibilnem trgu. Tudi sedaj so bili 
tam prisotni z izdelavo embalaže za iz
voz proizvodov strojnega obrata in li
varne. Pričeli so s proizvodnjo zahtev
nih modelov za zahodnonemškega1 
partnerja, kjer jim je zagotovljena let
na proizvodnja v vrednosti preko 250 
tisoč DM, kar je za tako majhen kole
ktiv veliko. Posebej pa je ugodno to, 
ker je v celotni ceni material zastopan 
vsega -z 20 %, preostalih 80 % pa je 
znanje, ki ga torej ugodno prodajajo. 
Kot je povedal Boris Mehtig, vodja 
TOZD modelarna, dosegajo na tujem 
trgu ugodnejše cene kot doma. Povrh 
vsega pa so ravno zaradi tega na tu
jem trgu konkurenčni, kar je redkost. 
Če bo livarna barvnih kovin dosegla 
ustrezno kakovost in zadovoljila tuje
ga partnerja tudi rokovno, se bo pov-

tuji trg

Boris Mehtig
praševanje po njihovih storitvah še 
povečalo. Ne skrivajo ambicij, da bi ra
di izdelovali modele tudi za tuje livar
ne, saj so s kakovostjo na zavidljivi ev
ropski ravni.

Že doslej pa so bili prisotni na ev
ropskem trgu z izdelavo modelov za 
izvoznike, vendar niso participirali v 
deviznem dohodku. Pričakujejo, da se 
bo odprlo tržišče tudi proizvajalcem 
investicijske opreme in s tem tudi delo 
zanje, saj slove in so že poznani kot 
dobri modelarji.

I. J.

STROJNA INDUSTRIJA n.sol.o. 
63311 Šempeter v Savinjski dolini
TELEFON: 063/701-500 TELEX; 33562 YU SIP

V okviru programa praznovanja 35-letnice SIP-a prire
jamo prikaz programskih novosti na področju kmetij
ske mehanizacije.

Praktični prikaz delovanja SIP novitet za spravilo trav- 
nodeteljne krme in najsodobnejših strojev svetovno 
znane firme PÖTTINGER bo v petek, dne 30. junija 1989, 
ob 10.30 na kmetiji ZAGOŽEN v Matka h-Šešče pri Pre
boldu.

Vljudno vabljeni!

* vcomì od belve do %etve

Foto M iš-maš
Večtisočglava množica se je tudi letos navduševala ob prisrčni 

tradicionalni prireditvi v Grižah. Imeli so kaj videti in doživeti, saj je bila 
navzoča celotna slovenska glasbena estrada. Zabave je bilo na pretek 
za najmlajše in najstarejše, od lutkovnih prireditev, čarodejev, odra 
sramežljivih, likovne kolonije, predstavitve glasbenih skupin in še in še. 
Tudi tokrat so se prireditelji v Grižah izkazali z oceno odlično. V imenu 
mladih: hvala. L. Korber



Turistično-planinska karta Žalec
Izdala jo je geodetska uprava v merilu 1:50.000

Da ne pozabimo

Karta je na pregleden način vodnik po naši 
dolini. Novost je prikaz markiranih planinskih 
poti, med njimi tudi Evropske pešpoti, savinj
ske planinske poti, poti okoli Vinske gore in 
tako naprej. Na hrbtni strani karte je vrisan 
panoramski razgled na del Posavskega hri
bovja s Kotečnikom, Bukovico in Gozdnikom, 
ki je simbol Savinjske planinske poti, Homom, 
Mrzlico in Golavo. Prikazane so tudi planinske 
postojanske, avtobusne postaje, hoteli, resta
vracije, gostilne in vse drugo, kar mora imeti 
takšna karta. Posebno vrednost karte pred
stavlja dejstvo, da opozarja na naravno dedi
ščino. Tako označuje Krvavico kot naravni 
spomenik, označeni so nekateri grajski parki 
in podzemne jame. Opozarja tudi na kulturne 
dediščine: cerkve, gradove, dvorce, od kate
rih marsikateri objekt žalostno propada. Zato 
ni odveč, da se spomnimo skrbi Stanovanjske 
skupnosti Žalec za ohranitev nekaterih objek
tov. Tako je že obnovljena graščina v Brodeh 
pri Vranskem, obnavlja se graščina v Arji vasi, 
predvidena so dela v Novem Kloštru v Zalo- 
žah, ne moremo pa tudi mimo Agline, ki inten
zivno obnavlja graščino v Novem Celju, ki je s 
parkom izjemen kulturni in naravni spomenik, 
in ne mimo Doma upokojencev na Polzeli, Do
ma Nine Pokorn v Grmovju, ki sta ga obnovila 
graščini Šenek in Grmovje. Župnišča ovnavlja- 
jo cerkve in kapele, tako kot v Grajski vasi, do 
izraza pa prihaja tudi skrb vaščanov za kultur
ne spomenike.

Skratka, karta opozarja na slovensko nara
vno in kulturno dediščino, ki pomeni neza
menljivo dokazilo kulturne preteklosti in raz
voja našega prostora in tudi našo prihodnost.

Bogastvo naravne dediščine potrjuje tudi 
Inventar najpomembnejše naravne dediščine 
Slovenije — 1. del vzhodna Slovenija, ki jo je 
izdal 1988 Zavod SR Slovenije za varstvo na
ravne in kulturne dediščine. V tem inventarju 
je iz naše občine omenjena Krvavica pri Tabo- 
ru-brib, kjer je krvavela Veronika Deseniška, 
Grmovje-graščinski park, Kamnita hiša — Be- 
zgečeva jama v Veliki Pirešici, Mrzlica — šta
jerski Triglav, Novo Celje — park ob dvorcu. 
Pekel pri Šempetru — podzemna jama, Šenek 
pri Polzeli — graščinski park, Štravsenek — 
graščinski park — Šmatevž pri Gomilskem, 
Zovnek — graščinski park, Zelena jama — 
brezno presenečenja v bližini Sv. Jošta nad 
Vranskim.

Kamnita hiša — BEZGEČEVA JAMA je iz
virna jama v Ponikvanskem osamelem krasu v 
Vel. Pirešici. Na tem krasu so nastali kraški 
pojavi tako, da se je voda z višjih predelov od
tekala nižje. Jamski objekti so še v primarnem 
obdobju, jame in vrtače še nastajajo. Na poni
kvanskem krasu so večinoma vodoravne ja
me, dolge tudi do 900 metrov (Kamnita hiša, 
Tajna jama. Pekel, Rupe in Steska jama).

Po varstvenem statusu Zavod naravne in 
kulturne dediščine Celje predlaga Bezgečevo 
jamo za naravni spomenik, saj zadošča med
narodni klasifikaciji, ker je izvirna jama, splet 
podzemnih rovov v več nadstropjih, ki odvaja
jo vodo z vzhodnega območja osamelega kra
sa Ponikvanske planote med Savinjsko in Ša
leško dolino. Jama je nastala ob prelomu se- 
verozahod-jugovzhod v zgomjetriasnih skla- 
dovitih dachsteinskih apnencih (podobno kot 
bližnja jama Pekel), v desnem bregu potoka

Pirešica v stični coni s triasnim keratofirjem in 
diabazom. Hkrati z erozijskim vrezovanjem Pi- 
rešice se je tudi jamski potok poglabljal in se 
zdaj vrezuje v izhodnem delu v lasne naplavi
ne. Jama ima več vhodov na koncu doline, za
nimive gemorfološke oblike rovov, ki so pone
kod lepo zasigani. Dolžina rovov je 700 me
trov. Tu je bilo najdišče kosti jamskega med
veda, bogati arheoloških najdb, ki so večino
ma slučajne, ker potok odnaša sedimentne 
profile v vzhodnem delu vse od paleolitika do 
rimske dobe.

Jama je med največjimi znanimi jamami na 
osamelem krasu celjske regije, in pomeni re
lativno redek pojav na ožjem območju (osa
meli kras), medtem ko je drugje množičen po
jav. Kot naravni spomenik se označuje tudi 
zato, ker ima za to območje izjemne dimenzi
je.

Marsikdo se spominja te jame iz ekskurzije 
Jamarskega kluba Črni Galeb pred leti. Jamar
ji so tedaj šolsko mladino in ostale, ki so se 
zanimali za podzemne jame, popeljali na Poni- 
kvanski kras, v Kamnito hišo, v Stesko jamo 
itd. Bila so neponovljiva doživetja, in sicer ra
vno v Kamniti hiši, zato marsikdo ponovno želi 
obiskati te jame, kar pa ni mogoče, saj je 
Kamnita hiša zazidana zaradi vodovoda.

Takih ekskurzij si še želimo, tu nam bo se
daj v pomoč turistično-planinska karta občine 
Žalec, ki spominja na naše bogastvo, in upa
mo, da tudi jamarji niso pozabili na nas in nas 
bodo še kdaj popeljali v podzemni svet, ki ni 
turistično opremljen, ima pa svoj poseben 
čar.

F. Ježovnik

PD Zabukovica:
V Planinskem društvu Zabukovica 

ima orientacija že petnajstletno tradi
cijo. V društvu so tekmovalci, ki dose
gajo na raznih tekmovanjih dobre re
zultate, poleg tega pa vsako leto tudi 
sami pripravijo vsaj eno tekmovanje. 
Uspešno delo je tudi rezultat dobrega 
sodelovanja z osnovno šolo Nade Ci
lenšek v Grižah.

V občini Žalec je bila okoli leta 1975 
organizirana orientacijska liga, leta 
1976 pa je bila v PD Zabukovica usta
novljena ekipa tekmovalcev, katere 
člani še danes uspešno tekmujejo (Je- 
vševar) ali pa so med glavnimi organi
zatorji dela z mladimi (Polavder).

Občinske lige v orientaciji ni več, v 
PD Zabukovica pa sedaj gojijo orien-

Orientacija ima že 15-letno tradicijo
tacijski tek. Redno sodelujejo tudi na 
raznih tekmovanjih, tako so se udele
žili tekem v Cerknem (šest pionirjev in 
štirje mladinci), v Ljubljani (štirje pio
nirji in štirje starejši) tn v Mariboru 
(dva pionirja in štirje starejši). Tekmu
jejo pa tudi na tekmovanjih preko re
publiških meja; v Stubiških Toplicah, v 
Budimpešti, na PECS (Madžarska), v 
Šentgotardu in v Lipnici Lepe rezulta
te so dosegli na tekmovanju v Zagre
bu. kjer je eno tekmovanje šteto za dr
žavno prvenstvo, drugo pa za jugoslo
vansko orientacijsko Ugo. Dosegli so 
naslednje rezultate, od katerih šteje 
prvo za državno prvenstvo, drugo pa 
za jugoslovansko ligo: Damjan ČuMr 
(4, 5), Jure Pražnikar (7, 11), Matjaž

Culk (17, 9), Mito Kot (5, 6), Srečko 
Mohorko (10, 10), Bojan Jevševar 
(4, 8), Nuša Hribar (6, 4).,

Člani so se udeležili tudi orientacij
skega tekmovanja, ki ga je pripravil 
Partizan Šešče-Matke, na katerem so 
kljub slabemu vremenu dosegli v ekip
nem tekmovanju prvo, tretje in osmo 
mesto.

Prvo soboto v juniju so člani PD Za
bukovica pri jami Pekel organizirali re
publiško orientacijsko ligo tekmovanja 
— 15. pokal Homa. na katerem je tek
movalo 54 tekmovalcev iz Slovenije in 
iz Zagreba pod pokroviteljstvom KIL 
Liboje, Občinske telesnokulturne 
skupnosti in Siovina Coca-Cole. Pri

pionirjih je prv*i pet mest pripadlo PD 
Zabukovid. med njimi je bil najboljši 
Toni Gračnar, pri starejših pionirjih je 
bil Matjaž Čulk drugi, v kategoriji M 
17-18 je zmagal Mito Kot, v kategoriji 
Ž 19 pa je bila Nuša Hribar tretja. V 
skupini M 19 A je b i med štirinajstimi 
tekmovalci Srečko Mohorko osmi. 
Poudariti velja, da so med starejšimi 
pionirkami tekmovale tudi tekmovalke 
iz osnovne šole Slavko Šlander iz Pre
bolda, kjer je razvita močna orientacij
ska skupina in je na tem tekmovanju 
osvojila prva tri mesta v svoji skupini.

F. Ježovnik

PD Prebold:

Pester program pohodov
Preboldski planinci so v juniju najprej pod vodstvom Zlatka Kostanj

ška popeljali na Zvajgo cicibane, nato ja Adi Vidmajer popeljal na Raduho 
pionirsko planinsko šolo, mladinci so odšli pod vodstvom Milana Sušaka 
na Komno, pod vodstvom Mirana Orožima pa na Pohorje. Pod vodstvom 
Romana Kostanjška so se  odpravili tudi v Matkov Skat

V juliju, in sicer od 16. do 23., bodo izvedli pionirski planinski tabor 
na Jezerskem, vodila ga bosta Fideršek in Kostanjšek, 21. julija se  bodo 
odpravili na Češko kočo na Jezerskem, pohod bo vodil Tone Ajdič, 23. 
julija bo Adi Vidmajer vodil pohod na Triglav, medtem ko bo dan prej, to 
je 22. julija, Jože Ribič vodil pohod starejših članov na Žvajgo in Marija 
Reko.

Vsi, ki želite sodelovati na pohodih, se  morate vsaj deset dni prej 
prijaviti v trqovini MIK-a v Preboldu zaradi organizacije prevozov

V Ck

V juliju

Spominski pohod na Komelj
Že vrsto let je v organizaciji Zveze koroških partizanov pohod k spo

meniku na Komelj. Pohod, imenovan Po poteh Domnove čete, bo letos v 
nedeljo, 16. julija, in se ga bodo udeležili tudi borci in planinci naše obči
ne, kamor jih je povabila Zveza koroških partizanov. Pot bo vodita iz Bo
rovja pri Pliberku, preko Šmarjete, do spomenika padam partizanom na 
Komelju, ki so ga leta 1981 heimtdienstovd razstrelili. Spomenik je bil še 
isto leto obnovljen s pomočjo Zveze slovenskih organizacij in Zvezo 
združenj borcev matične domovine.

Planinsko društvo Žalec bo organiziralo prevoz s  posebnim avtobu
som. Poleg svečanosti, ki bo ob spomeniku, bo tu prirejen tudi partizan
ski miting, obiskovalci pa bodo lahko obiskali še  market »Zadruga-, ki bo 
za pohodnika kljub nedelji odprt. Prireditelji pričakujejo tudi letos števi
len obisk iz matične domovine, kakor tudi iz naše občine, kamor so nas 
tudi tokrat povabili.

I. J.

se je  globoko 
iz vasi pre-

Zmagovalna ekipa med m la drnci iz OO

Mladinske športne igre

Nočno tekmovanje
Mladinske športne igre so v polnem teku. Ena od preizkušen j  p a  je  

bilo tudi nočno orientacijsko tekmovanje, ki so ga za OK ZSMS Žalec 
izpeljali preboldski jam arji, Id so tudi sicer vsakoletni organizatorji 
podobnega tekmovanja v okviru krajevnega praznika meseca septem
bra.

Mladi tekmovalci iz OO ZSMS naše občine so  se  zbrali v Preboldu pred spo
menikom NOB, kjer je bil tudi start. Pot jih je vodila proti Smigtovi zidanici in nan- 
to čez več vasi nazaj v Prebold. Noč ni premajhna pozornost ob branju opisa pob 
pa sta naredili svoje. Namesto na Šmiglovo zidanico so tri ekipe prišle na Zvajgo, 
ko pa so ugotovili, da so zgrešili, jim ni kazalo drugega, kot da so se  vrnili v Pre
bold. Vse preostale ekipe pa so pot uspešno prehodile in se  javBe na kontrolnih 
točkah Med najhitrejšimi so bile pri mladinskah članice iz OO ZSMS Gornja vas, 
pri mladincih pa člani iz OO ZSMS Šešče. Oboji so dobro rešili tudi vprašanja, ta 
so bila priložena k opisu poti in zmagali.

Kljub majhnim spodrsljajem, ki jim je botrovalo tudi vreme, je tekmovanje 
dobro uspelo Pohodniki pa si žele še več tovrstnih oblik rekreacije. MSI pa so 
nedvomno s tem pridobile na zanimivosti.

D .  N .

Vaška nogometna liga
Konec prvenstva

Pred dvema letoma pričeta vaška nogometna 
v s id ra la v športno-rekreativno življenje številni 
boidske KS, Šešč in Roj. Nedeljo za nedeljo so se v  
daj v spomladanskem delu borili za točke in mesto nj 
je  bdo to drugotnega pomena. Važno je  predvsem to, da so igrišča, Id 
jih ima sedaj vsaka vas omenjenih KS m v Rojah, živeta in opravila 
svoje poslanstvo.

Zadnja finalna tekma, ki je odločala o zmagovalcu, je bila na igrišču v Kaplji 
vasi. Domačini so se pomerili z moštvom iz M. Reke. Dokaj izenačena tekma, 
potna borbenosti, je naklonila več športne sreče domačinom, ki so  bili zlasti 
uspešni v hitrih protinapadih in ob tem dajali gole. Oboje so  bodrili tekmovalci 
drugih ekip ter vrste domačinov in drugih gledalcev, ki jii to nedeljo na igrišču ob 
Boljski resnično ni manjkalo. Z rezultatom 5:2 so domačini ugnai Marijarečane m 
zmagali. To jim je prineslo tudi prvo mesto v skupni razvrstitvi, Augi so bii Mari- 
jarečani. tretje mesto pa so zasedli Preboldčani, ki so  sicer veljaš za favorite.

Sedaj sledi večmesečna poletna pavza, v jeseni pa ponovno na igrišča. Pri 
vsem tem pa je še  posebno pohvalno, da gre za resnično dobro samoorganizira- 
nost. kar daje vsemu temu še  tolikšno večjo vrednost.

D. N.

KS Galicija III.
T̂urški križ v Železnem pri Pirešici

Med stebrastimi znamenji na Slovenskem je znano tudi znamenje v Želez
nem pri Pirešici. Ob njem se spomnimo besed, ki jih je Pokrajinski muzej Celje 
zapisal v prospektu za razstavo Znamenja na Celjskem, november 1988 — febru
ar 1989. Ta razstava je šla vse pretiho mimo nas, čeprav je opozorila na marsika
teri kulturni zaklad naše doline. O znamenjih je zapisano: »Znamenja, v prostor 
postavljene likovne in arhitekturne stvaritve različnih funkcij in oblik, so neločljivi 
del slovenske pokrajine in zanjo značilne bolj kot za katerokoli drugo evropsko 
deželo. Skupna značilnost teh skromnih pomnikov davnih usod, gorja in nadlog, 
pa želja in upov našega človeka, se zrcali edinole v namenu, s katerim so bila po
stavljena, in ki je obsežen v njihovem imenu: znamenja ohranjajo spomine na ra
zne dogodke, nas nečesa spominjajo ali na kaj opozarjajo«

V 16. in zlasti v 17. stol. postavljajo ljudje znamenja zato, ker se želijo obva
rovati pred morebitnimi nezgodami in nesrečami že vnaprej. In ravno v ta čas, 
proti koncu 16. stol., lahko postavimo znamenje v Železnem pri Pirešici. To zna
menje ima kvadratno bazo s trikotniško posnetimi gornjimi ogli, ki nakazujejo 
prehod iz kvadrata v oktoogailni steber, katerega pokriva kapitelna plošča, ki je 
zrcalni motiv baze. Na njej so na oglih postavljeni primatični stebriči, ki imajo zu
nanje robove posnete in odrezane na ajdovo zrno ter tvorijo na vse štiri strani 
odprt tabemakeljski nastavek s stiristrano piramidasto strešico. Na trupu steba 
so na vseh stranicah vklesane velike črke V. M. Y. S. S. S. D. P. in nekak kamno
seški znak. na enem od ogelnih trikotnikov krovne plošče pa je črki X podobno 
plastično znamenje. Prebivalci ga imenujejo Truški križ.

Znamenje je manj znano od znamenja v Levcu in v Drešinji vasi, ki je bito lam 
rekonstruirano in mu je bila dana prvotna avtentična oblika. Pri levškem zname
nju je hišica postavljena na oktogonalnem stolpu, ki je nastal iz kvadratnega z ze
lo močno posnetimi robovi, ki s  položnimi trikotniki pod vrhom spet prehajajo v 
kvadrat. Hišica, ki je pojmovana kot v sebi zaključena, ima na vse štiri strani 
odprtine značilnih ostro lomljenih poznogotskih geometričnih oblik z ravnim vr
hom, kar z gotovostjo kaže na nastanek v 16. stoletju. Drešinjsko znamenje je 
levškemu močno podobno, saj se je tudi tu kvadratični slop zaradi porezanih ro
bov spremenil v osmerostranega, le hišica ima na vse strani pokrožne odprtine s 
posnetimi robovi, ki so spodaj odrezani na ajdova zrna. Tudi to znamenje je poz
nogotsko iz 16. stol. in se mora letnica 1721, ki je vklesana na prednji strani tru
pa, nanašati na kaj drugega kot na njegov nastanek.

Predstavljena so tri znamenja, trije kulturni spomeniki iz 16. stoletja, ohra
njena skozi 400 let, zato je prav, da jih ohranimo tudi našim zanamcem.

F. Ježovnik

Viri: Manjan Zadnikar »Znamenja na Stovenskem« (Slovenska matica 1964) Pro
spekt Pokrajinskega muzeja Celje.

Leta 1918 se je v boj za pravično slovensko mejo na Koroškem vključil tudi 
naš savinjski rojak, Letušan in Braslovčan Srečko Puncer, v tem času dober so
delavec in prijatelj enega vodilnih borcev za našo severno mejo nadporočnika 
Franja Malgaja. Ker je bil fizično šibek, je vedel, da za boj ne bi bil primeren, zato 
je bila njegova zamisel, da bi delal na področju propagande in informiranja. V ta 
namen je želel tudi izdati časopis, poleg tega pa organizirati shode po koroških 
vaseh. 22. decembra 1918 se mu je izpolnila velika želja, da je v Velikovcu izšla 
prva številka »Jugoslovanskega Korotana», ki ga je pod Puncerjèvim uredni
štvom izdal Franjo Malgaj. Časopis je bil zelo pester, saj so bili v njem objavljeni 
politični, poljudnoznanstveni, leposlovni in drugi članki, manjkalo pa tudi ni dnev
nih novic. Zadnja številka je izšla pod njegovim uredništvom 27. aprila 1919.

20. aprila 1919 so šle čete jugoslovanskih prostovoljcev v napad, pridružil pa 
se  jim je tudi Srečko Puncer. Zadržal se je v vasi Vovbre pri slovenski družini Gril. 
Po sovražnikovem protinapadu pa se ni uspel umakniti, zato so ga ujeli in ga 
kljub temu da se je vdal, v Grilovi hiši ustrelili. Domačini so ga s  še štirimi tovariši 
prostovoljci, ki so padli v boju, pokopali v skupnem grobu na vovbrškem pokopa
lišču. Od tu so ga septembra 1919. leta prekopali in pokopali na braslovškem po
kopališču ob prisotnosti številnih domačinov, prijateljev iz šolskih klopi, številnih 
vojakov — njegovih soborcev za Slovensko Koroško. Med govorniki pri grobu je 
bil tudi general Rudolf Maister, ki se je od njega poslovil v imenu borcev za Koro
ško.

Na Puncerjevem grobu so nato leta 1930 postavili nagrobni spomenik z do
prsnim reliefom Srečka Puncerja, ki ga je izdelal akademski kipar Ivan Napotnik 
iz Šoštanja. Odkritje spomenika je bilo pomemben dogodek v Braslovčah in se 
ga je udeležilo okoli tri tisoč ljudi. Kasneje so njegov grob redno obiskovali tečaj
niki gozdne šole iz Lok pri Mozirju, kar je zabeleženo tudi v »Kroniki sokolskega 
društva Braslovče«. V njej so navedeni trije vpisi obiska z navedbo datuma in s 
podpisi vseh udeležencev. Glede vsebine pa je najzanimivejši vpis z dne 1. avgu
sta 1940. leta, ki se glasi: »Ob priliki poklonitve in polaganja venca na grob brata 
in junaka Srečka Puncerja je Sokolska gozdna šola iz Lok pri Mozirju dobila go
stoljubno streho v Sokolskem domu v Braslovčah«. Imenovanje za brata kaže na 
to, da je bil Puncer tudi član sokolskih vrst ali pa je v njem delal vsaj na kultur
nem področju

Srečko Puncer se je rodil 6. maja 1895 v bližini Loke pri Zidanem mostu kot 
prvi sin druge žene Matija Puncerja iz Podgorja pri Letušu, mati pa je bila Helena 
Fužirjeva iz Letuša. Zaradi velikega števila otrok iz dveh zakonov, bito jih je 
enajst, so  Puncerjevi skromno živeli in je mati v krajih očetovega službovanja na
jemala gostilne in na ta način uspela vzdrževati veliko družino. Leta 1904 so se 
preselili v Braslovče, kjer so imeli lastno hišo. V Braslovčah je Srečko končal os
novno šolo in so ga kljub želji, da bi šolanje nadaljeval na gimnaziji v Celju, dali 
učiti za kovača pri braslovškemu mojstru Martinu Zajcu ali Ivanu Krašovcu. Zara
di fizične šibkosti se kot kovaški vajenec ni mogel uveljaviti, zato je preprosil 
starše, da so ga vpisali v celjsko gimnazijo, ki jo je med prvo svetovno vojno tudi 
končal.

Puncerjevo šolanje v Celju je pomembno predvsem zaradi njegovega literar
nega in političnega delovanja. Na področju literarnega dela je imel nanj velik vpliv 
stotnik Rudolf Maister, ki je bil pesnik. Ko je zvedel, da se nekateri gimnazijci 
ukvarjajo s  pisanjem, je predlagal ustanovitev literarnega kluba. Klub »Kondor« je 
nato začel izdajati celo časopis »Savinja«, v katerem so dijaki izdajali svoje pesmi 
in druge literarne prispevke, pisali razprave in druge prispevke. Tako klub kot iz
dajanje časopisa je bilo pod vodstvom Srečka Puncerja, uvod k prvi številki pa je 
napisal Rudolf Maister. Ker časopis ni imel dovoljenja za izdajanje, so prispevke 
objavljali pod psevdonimi. Srečko si je izbral psevdonim, ki je spominjal na Bra
slovče, saj se  je imenoval Braslav Vitogoj. Prva svetovna vojna je njegovo literar
no delo prekinila, člane literarnega kluba pa spravila pod policijsko kontrolo. Pri 
eni od hišnih preiskav so našli gradivo, ki ga je obremenjevalo in to bi ga lahko 
pripeljalo v velike težave. Politično sumljive so namreč klicali v vojsko, Srečko pa 
je imel simpatizerje med slovenskimi podoficirji v celjskem poveljstvu in ti so nje
gove negativne politične karakteristike zadrževali in ga s tem rešili vojaškega slu
ženja. Avgusta 1916. leta je bil potrjen za vojaka in bil uvrščen v 87. celjski pe
špolk. Opravil je oficirski tečaj in delal v pisarni celjske kasarne, nato kot pisar v 
Konjicah. Marca 1918 ga je celjsko poveljstvo poslalo v tečaj v Gradec za dose
ganje oficirskih činov. Tečaj je zaključil v Lipnici, kjer je s še nekaterimi bivšimi 
tečajniki pričakal konec vojne.

Franc Kralj

Viri:
— Fran Roš, Srečko Puncer, njegovo življenje, delo in boj, Celjski zbornik 
1971—72
— Kronika sokolskega društva Braslovče
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Braslovčani »ZA« podaljšanje referenduma

Vodovod v Podvrh
S slavnostno sejo skupščine 

krajevne skupnosti in družbeno
političnih organizacij so v Bra
slovčah 18. junija sklenili letošnje 
praznovanje krajevnega praznika. 
Prireditve so potekale od 4. do 
18. junija. Pripravili so gasilsko 
tekmovanje za prehodni pokal 
Braslovč, republiški finale v od
bojki za starejše pionirje, turnir v

badmintonu za moške in ženske, 
odbojkarski turnir vaških skupno
sti, srečanje starejših krajanov in 
tekmovanje v streljanju z vojaško 
puško. Med pomembne pridobi
tve pa letos štejejo vodovod v 
Podvrh, kjer je zdravo pitno vodo 
dobilo kar precej domačij. Pri iz
gradnji so se izkazali domačini, 
saj so opravili več sto udarniških

ur in prispevali denar.
Na slavnostni seji skupščine, 

katere se je udeležila tudi delega
cija pobratene KS Kojsko iz Gori
ških Brd, so podelili tudi več pri
znani. Zlati grb Braslovč, kot naj
višje priznanje, so dobili Franc 
Kodre, Lado Turnšek in ŠŠD Bra
slovče.

T. T.

V nedeljo, 11. junija, so se kra
jani Braslovč na enajstih referen
dumskih mestih odločali o podalj
šanju krajevnega samoprispevka. 
Udeležba je bila 90,80-odstotna, 
za samoprispevek je glasovalo 
66,38 odstotka krajanov. Na po
sameznih referendumskih mestih 
je bila udeležba v odstotkih oz. 
koliko jih je glasovalo »za« na
slednja: Poljče 95,56, za je glaso
valo 83,72; Topovlje 90, 66,67; 
Kam e n če 97,20, 77,90; Preserje 
94,60, 61,43; Male Braslovče 
90,38, 73,40; Zgornje Gorče 9,75, 
59,55; Spodnje Gorče 94,60 
45,45; Dobrovlje 93,20, 91,46; 
Podvrh 78,65, 65,71: Parižlje
90,28, 53,30 in Braslovče 89,14, 
72,22.

Podaljšani samoprispevek bo
do tako plačevali naslednjih pet 
let, zbrana sredstva pa bodo po
rabili za asfaltiranje krajevnih 
cest, izgradnjo PTT omrežja v 
Podvrhu in na Dobrovljah, za ure
ditev trga Braslovč, ki prihodnje 
leto praznuje 1100-letnico, za 
vzdrževalna dela na vodovodih, 
kanalizaciji, javni razsvetljavi, za 
ureditev igrišča v Parižljah in še 
za kaj.

Stopnje samoprispevka so za 
zavezance naslednje: 1,5 odstot
ka bodo plačevali od neto oseb
nega dohodka delavci iz delovne
ga razmerja v združenem delu in 
pri obrtnikih, isti odstotek bodo 
plačevali tisti upokojenci, ki dobi
vajo dovolj visoke pokojnine (iz
vzete so pokojnine po 12. členu

Na referendumsko mesto v Braslovče je  pričel tudi najstarej- 
$i krajan KS Braslovč 97-letni Ciril Pšakar.

Foto: T. TAVČAR

zakona o samoprispevku, Ur. list 
SRS, 35/85), isti odstotek od ne
to zavarovalne osnove plus 
ostanka čistega dohodka za za
vezance davka iz gospodarske 
dejavnosti, ki so obdavčeni po

dejanskem dohodku, 20 odsto
tkov, kmetje od KD in dohodkov 
gozdov in 1,5 odstotka od vred
nosti objekta lastniki počitniških 
hišic.

TONE TAVČAR

Telefon, vodovod

Asfaltirani cesti

Med glavnimi pridobitvami, s 
katerimi se lahko letos ob krajev
nem prazniku, 22. juniju, pohvali 
KS Gotovlje, je izgradnja telefon
skega omrežja in vodovoda. O 
prireditvah, ki so v tej krajevni 
skupnosti potekale kar teden dni 
in o njihovem delu, nam je pred
sednik skupščine KS Gotovlje 
Stanko Dolar takole povedal:

»Največ aktivnosti smo v letoš
njem letu namenili izgradnji 77 
novih telefonskih priključkov v 
naši KS in izgradnji vodovoda 
Plevno-Brezje za 15 domačij. 
Obe akciji sta v teku in mislim, da 
bosta zaključeni do jeseni. Pove-

klem letu dni je govoril predsed
nik sveta KS Janko Jager. Pouda
ril je, da smo v tem času asfaltirali 
krajša odseka krajevnih cest v 
dolžini 500 m, prcej aktivnosti pa 
smo namenili adaptaciji prostorov 
v osnovni šoli za potrebe otro
škega varstva «

Na slavnostni seji, za katero so 
pripravili tudi kulturni program, so 
podelili bronasta odličja OF, ki so 
jih prejeli Slavko Korošec, Ivan 
Rat, Jože Rosenstein in Igor Je
len. Priznanje KS pa je prejel Jan
ko Jager.

TONE TAVČAR Viktor Zorec

dati velja, da so se tako pri telefo
nu kot pri izgradnji vodovoda 
aktivno vključili v dela tudi krajani. | 
Tako je bilo opravljenih veliko 
prostovoljnih delovnih ur in 
upam, da krajanom danes ni žal. 
V okviru praznovanja krajevnega 
praznika pa smo pripravili več 
športnih prireditev, na slavnostni 
seji s kulturno-umetniškim pro
gramom pa smo podelili priznanja 
zaslužnim krajanom.«

T. T.

Stanko Dolar

Hvala za srečanje
Krajevna organizacija RK v Braslovčah je v sodelovanju s KS Braslovče pripravila srečanje sta

rejših krajanov. Zbrali so se v dvorani Kina v Braslovčah, kjer je bil kulturno-umetniški program, 
zbranim pa je med drugim spregovoril tudi predsednik skupščine KS Braslovče Ivan Fale, ki je go
voril o razvoju KS. O srečanju so nekatere udeleženke takole povedale:

MARIJA URATNIK: »Tega srečanja se vsako leto veselim. Kljub devetdesetim letom sem se 
čila in zdrava in rada prihajam, da se srečam in vidim še nekatere sovrstnike. Kulturni program, ki
so ga pripravili mladi, je bil zares lep.« „ . , , . ___,

ROZALIJA ZAVRŠNIK: »Menim, da je za nas Starejše to srečanje enkratno. Hvala vsem, ki 
so ga pripravili, hvala za lepe besede tov. Faletu in za pogostitev. Če bom zdrava, se drugo leto zo-

 ̂ IVANKA JURANČIČ: »Srečanja se udeležim vsako leto in vedno nas je manj. Tu si imamo ve
liko povedati, saj je to srečanje le enkrat letno. Takšna srečanja bi morali pripraviti tudi v drugih kra
jevnih skupnostih.« _ T

Letušani praznujejo vsako leto 
svoj krajevni praznik v spomin na 
17. julij leta 1942, ko je odšla v 
partizane večja skupina Letuša- 
nov. O letošnjem praznovanju 
nam je predsednik KK SZDL Vik
tor Zorec povedal: »Ker imamo iz 
leta v leto manj denarja, so tudi 
praznovanja krajevnih praznikov 
vse bolj osiromašena. Letošnje 
praznovanje smo obeležili v so
boto, 19. junija. Pripravili smo no
gometni turnir, otroci naše po
družnične šole so risali na asfalt, 
zvečer pa je bila slavnostna seja 
skupščine KS in družbenopoliti
čnih organizacij. O delu v prete-

Gotovlje

Letuš

Šempeter
Ob 13. juniju, krajevnem praz

niku KS Šempeter, so prireditve 
potekale od 11. do 17. junija. V 
teh dneh so pripravili srečanje 
krajanov, starih sedemdeset in 
več let, ribiško tekmovanje pri je
zeru Presarje za pokal KS Šem
peter, pohod borcev in mladine 
ob spominskih obeležjih NOB, 
turnir v odbojki za člane, šahov
sko srečanje med ŠD Savinjčan 
Šempeter in ŠK Rečica ob Savi
nji, v goste so prišli pobratimi iz

Ponikva

Prejšno soboto je bil za 
krajane Studenc in Vrha v KS 
Ponikva velik praznik. Na 
svečanosti so predali name
nu novo asfaltirano cesto v 
dolžini 2 km. O tej veliki pri
dobitvi so nam povedal: 

Srečko Lednik: »Sem pred
sednik režijskega odbora za 
gradnjo te ceste in danes smo 
zelo veseli saj ni nihče pričakoval,

Srečko Lednik

Zaupanja ni 
lahko pridobiti

Boris Voh
Borisa Voha, zastopnika Zava

rovalnice Triglav, poznajo občani 
širom Savinjske doline, v zad
njem času pa tudi v sosednji mo
zirski občini. Kako tudi ne, saj že 
dve desetletji prihaja v naše do- 

• move, njegovo poslanstvo pa ni
kdar ni bilo samo pobiranje de
narja, ampak tudi svetovanje in 
pomoč v nesreči. In prav za to 
Boris Voh ni samo zastopnik Za
varovalnice in pobiralec zavaro
valnine, je delavec, ki je vzljubil 
svoje delo, s preudarno besedo 
in svetovanjem pa vsejal zaupa
nje, ki je temelj uspešnega dela.

»Zaupanje si ni lahko pridobiti, 
za to so bila potrebna leta trdega 
in vztrajnega dela, lahko pa ga hi
tro zapraviš. Delovnega časa ni
koli nisem imel posebej določe
nega, prilagajati sem ga moral že
ljam občanov. Moj dom pa je bil 
vedno odprt za tiste, ki so se 
znašli v težavah ali v nesreči. In 
ker pravi ljudski rek, kdor v ne
sreči hitro da, dvakrat da, je bilo 
to tudi moje delovno pravilo. S 
tem pa sem si koval zaupanje in 
utrjeval most med Zavarovalnico 
in občani. Žal sem se srečeval tu
di s primeri, ko pomoč ni bila 
učinkovita ali pa sploh ni bila mo
žna. Ljudje so varčevali tudi pri 
zavarovanju premoženja ali pa so 
bili prepričani, da se jim nikoli ne 
more zgoditi nesreča. Po toči 
zvoniti je seveda bilo prepozno. 
Danes takšnih primerov skoraj ni 
več. Osveščenost občanov je na 
precej višji ravni, precej težav pa 
nam seveda povzroča visoka in
flacija. Prav zaradi tega bi morali 
zavarovanja obnavljati večkrat let
no, kar pa fizično ne zmoremo,« 
pravi Boris Voh in dodaja, da bo 
potrebno poslovanje posodobiti 
in čimbolj prilagoditi potrebam 
občanov. ;■<

Pobratimi iz Belih vod
KS Bela voda v občini Kruševac, 
ki so bili gostje krajanov Šempe
tra dva dni, slavnostno sejo skup
ščine KS, kjer so zaslužnim kraja
nom podelili tudi priznanja. Praz
novanje pa so zaključili v soboto, 
17. junija, s strelskim tekmova
njem z malokalibrsko puško na 
novem strelišču v Šempetru, hi
trostnim gasilskim tekmovanjem 
in zabavo pri jami Pekel.

Kljub pomanjkanju denarja pa v 
Šempetru niso držali križem rok.

O aktivnosti nam je predsednik 
sveta KS Šempeter Viki Cilenšek 
povedal: »Asfaltirali smo odsek 
ceste v južnem delu Šempetra, 
del denarja smo namenili v zase
lek Podlog, kjer so sanirali od
vodni kanal hudournika Godom- 
Ija, sami krajani pa so si uredili ja
vno razsvetljavo v tem zaselku. V 
tem letu samo sanirali tudi divja 
odlagališča smeti. Ostali denar pa 
smo namenili za vzdrževanje 
cest, vodovodov in drugega.«

T. TAVČAR

Cesta Studence—Vrhe
da bomo cesto tako hitro asfalti
rali. Hvala vsem, ki so nam poma
gali.«

Dušan Roš: »Pri režijskem 
odboru sem bil zadolžen za finan
ce. Vsako gospodinjstvo je pri
spevalo po 3 milijone dinarjev in 
opravilo je 120 udarniških ur. Veli
ko so nam pomagale tudi delovne 
organizacije in SIS za komunalo 
in ceste občine Žalec.«

Dušan Roš

Karel Borovnik: »Veliko so
bot in drugih popoldnevov smo 
delali in danes nam ni žal. Tudi ti
sti, ki imajo vikende pri nas, so 
pomagali. Star izrek drži, da je v 
slogi moč in tega bi se morali za
vedati še v marsikateri krajevni 
skupnosti naše občine.«

T. TAVČAR

Karel Borovnik

r

Azija je bila velik izziv .
S transsibirsko železnico do Pekinga 

in vrat svetovne eksotike
Potovati, spoznavati svet, ljudi, nji

hove navade, običaje, zgodovino, se 
sproprijeti z dobrim in slabim, s kru
tostjo in dobroto, z realnostjo in sa- 
njaštvom — pomeni velik izziv, ki se 
mu le stežka odrečemo. Tudi Samo 
Rančigaj iz Vranskega se temu izzivu 
ni mogel upreti, ko se mu je za to po
nudila priložnost. S sorodnikom iz Za
greba sta jo mahnila s transsibirsko 
železnico na Kitajsko, od tam pa še v 
Hongkong, Tajsko, na Filipine in se 
nato polna vtisov in spominov po sla
bih dveh mesecih vrnila v domovino.

Sama Rančigaja smo pred dnevi 
obiskali na njegovem domu in se spo
znali z vsebino rokopisa, v katerem 
opisuje svoja doživetja in pot po tem 
delu Azije. V prijetnem poldrugo uro 
trajajočem pogovoru ob kavici smo 
spoznavali Sama in njegovo popotni
ško žilico, ki ga je doslej že vodila po 
skoraj vseh državah starega kontinen
ta, delu Afrike in ga slednjič pripeljala 
v svet, ki mu je bil že dolgo časa neu
resničljiva želja in izziv. »Ko me je ne
kega dne poklical sorodnik iz Zagreba 
in me pobaral, če grem na Kitajsko, di
leme ni bilo,« je bil odločen Samo. 
Njuna pot se je pričela v Zagrebu in 
po železnici do Moskve. Tam sta pre
sedla na vlak, ki ju je po transsibirski 
železnici in preko Mongolije varno pri
peljal do kitajske prestolnice — Pekin
ga, ki pa v mesecu januarju še ni dal 
slutiti, kaj se bo zgodilo na trgu Nebe
škega miru meseca junija. Deset dni 
sta preživela v Pekingu, se dodobra 
nagledala tamkajšnih zgodovinskil1i 
znamenitosti od »prepovedanega me
sta« do »zimskega dvorca« in se spo
znala s kitajskim vsakdanjikom. Mno
go pa sta jim bila v pomoč kitajska 
študenta, ki študirata v Sarajevu, saj 
sta med skupno vožnjo na vlaku čez 
Sibirijo in Mongolijo razodela našima 
popotnikoma tudi tisto, česar sama ne 
bi videla ali zaznala med potepanjem 
po tej širni deželi. V Pekingu sta doča
kala tudi kitajsko novo leto, ki je svoje
vrsten ritual, v katerem ne manjka ne
sreč, saj so Kitajci »mahnjeni« na piro
tehniko. Njuna pot se je nato nadalje
vala proti jugu do Hongkonga, kjer sta 
prišla iz ene v drugo skrajnost, iz ene
ga življenja v drugo. »Lahko bi rekel, 
da sva prišla nazaj v civilizacijo, ki pa 
je pomenila blišč in bedo obe
nem .. .,« je to komentiral naš sogo
vornik. Tu pa se jima je ponudila tudi 
priložnost za nakup cenenih avionskih 
kart za polet na Filipine. V Manili sta 
preživela tri dni, nato pa sta se odloči
la preživeti nekaj dni med ribiči na 
enem od tamkajšnjih otočkov. Kot

Turistično društvo Vran
sko in KRČMARJI vabijo na 
<RMČARSKO NOČ 15. 7. 
1989 na trgu Vransko.

Bogat program in veliko 
zabave vas čaka!

Samo Rančigaj
pravi Samo, je prav tu doživljal najlep
še dni svojega potepanja po Aziji. Ži
vljenje med ribiči je bilo prijetno in ne
pozabno in tudi zastonj, z bogato ek
sotiko. »Kar prehitro je minilo,« je bil 
nekoliko otožen za tamkajšnim življe
njem Samo. Čakala pa ju je še Tajska, 
kamor sta poletela iz Manile. V Banko- 
ku sta preživela nekaj dni in tudi sama 
prišla do zaključka, da velik del turiz
ma na Tajskem bazira na seksu in da 
traja življenje 24 ur na dan. Prav toliko 
časa sta naša popotnika preživela še v 
sosednji državi Laos, potem pa sta 
preko Emiratov poletela do Frankfurta 
in domov.

Končano je bilo izredno pestro, ne
pozabno, doživeto potovanje, ki je s 
kančkom iznajdljivosti in prilagodljivo
sti bilo še sorazmerno poceni. Samo 
Rančigaj je eden tistih, ki je znal to 
speljati na čimboljši način ter sebi in 
drugim dokazati, da svet ni tako velik, 
da si ga ne bi bilo moč ogledati s pli
tvo denarnico. Več o tej poti, doživet-, 
jih pa v potopisu Sama Rančigaja v 
naslednjih številkah Savinjskega obča
na.

D. Naraglav

Veleblagovnica Nama v 
sozd Hmezad

Delavci TOZD Veleblagov
nica Nama Žalec so se na , 
referendumu z večino gla
sov odločili za izločitev iz 
TDO Nama Ljubljana. Spre
jeli so tudi nov statut s kate
rim so se preoblikovali v sa
mostojno družbeno podje
tje in samoupravni spora
zum o združitvi v sozd Hme
zad.
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Dobrodošli v udi
»V imenu krajevne skupnosti in družbenopolitičnih organizacij, predvsem pa krajanov Ga

licije se delegatom občinske skupščine zahvaljujemo za zaupanje in organiziranje praznova
nja občinskega praznika v letu 1989. Program, ki smo si ga zastavili, je  obsežen, za krajane ži
vljenjskega pomena, trudili pa se bomo, da ga s skupnimi močmi tudi uresničimo. Pri tem pa 
seveda pričakujemo pomoč širše družbene skupnosti. Najzahtevnejše delo nas čaka na ko
munalnem področju. Zavihali bomo rokave, tako kot že mnogokrat doslej, naslednje leto, 
upam, da bomo imeli kaj pokazati,« je  lani dejala predsednica krajevne konference SZDL Ma
rijana Strupeh na svečani seji občinske skupščine na Vranskem, delegate pa povabila v Gali
cijo.

»Čeprav smo imeli leto dni ča
sa za priprave na praznovanje ob
činskega praznika, je ta čas za ta
ko zahteven program zelo kratek. 
Krajani, organizacije in društva so 
se zelo resno lotili nalog. Sedaj je 
v kraju živo kot v mravljišču, or
ganizacija in vodenje aktivnosti 
pa žal sloni le na posameznikih, ki 
se trudijo, da bi zastavljen pro
gram kar najbolje tudi uresničili. 
Udarniško delo je naš vsakdanjik, 
sredstva, ki smo jih dobili za ko
munalna dela, bomo s prispevki 
krajanov, materialom in prosto
voljnim delom še kako oplemeni
tili. Leta 1986 smo izglasovali kra
jevni samoprispevek, brez kate
rega zastavljenih nalog ne bi mo
gli uresničevati. S skupnimi moč
mi bomo torej v Galiciji bogatejši 
za marsikatero pridobitev, ki je za 
krajane življenjskega pomena in 
most napredka. Vsem smo hvale
žni za pomoč, zahvalo vam bomo 
izrekli na svečani seji občinske 
skupščine, ko vas bomo sprejeli

Marijana Strupeh

z odprtimi rokami. Torej pridite v 
Galicijo med pridne in napredka 
željne krajane,« pravi Marijana 
Strupeh.

Milan Ašenberger, pred
sednik skupščine KS: »Naša 
krajevna skupnost je med večjimi 
v občini po površini in komunal
nih potrebah.

Teritorialno je razdeljena na 
dva dela, in sicer Veliko Pirešico 
in Galicijo, sicer pa je v krajevni 
skupnosti šest zaselkov. V zad
njih letih je v naši krajevni skup
nosti precej razvejana individual
na stanovanjska izgradnja, ki kra
ju daje novo podobo, terja pa no
ve življenjsko pomembne dobri
ne. Vodovod smo napeljali v vse 
zaselke, posodobili smo precej 
cest in lani pridobili telefonske 
priključke. V programu krajevne
ga samoprispevka pa smo si za
dali tudi izgradnjo večnamenske
ga doma in mrliške veže. Oba ob
jekta bomo dokončali do občin-

Milan Ašenberger

skega praznika, jih bomo morali 
pa še opremiti. Ostaja nam še 
prizidek k osnovni šoli Velika Pi- 
rešica, rekonstrukcija ceste v 
Hramše, vodovod v novém zasel
ku. Sedaj, ko bomo imeli prostor
ske pogoje v večnamenskem do
mu, bomo morali poskrbeti tudi 
za življenje v njem. Akcije nas po
vezujejo in združujejo in vedno 
manj je tistih, ki stojijo ob strani.«

Viktor Furman, predsednik 
sveta KS: »Z enotnostjo in za
gnanostjo v vodstvu organov kra
jevne skupnosti in družbenopoli
tičnih organizacij bomo zmogli 
zahtevne naloge. Te dni počitka 
ne poznamo. Obljubo, ki Smo jo 
dali krajanom in osrednjemu od
boru za praznovanje občinskega 
praznika, bomo tudi izpolnili. 
Kljub temu da povsod primanjku
je sredstev in da cene vratolom
no drvijo, upamo, da bomo zbrali 
potrebna sredstva za izgradnjo 
večnamenskega doma, mrliške

Viktor Furman

veže, pločnika in gasilnega doma 
v Zavrhu. Čeprav smo sami krep
ko zavihali rokave, brez finančne 
pomoči delovnih organizacij, sa
moupravnih interesnih skupnosti 
in občine vsega tega ne bi mogli 
narediti. Mnogo dela pa nas čaka 
tudi po občinskem prazniku tudi 
v naslednjih letih.«

Slavko Vrhovnik, predsed
nik režijskega odbora: »Za
potrebe kulturnega, športnega in 
družabnega življenja v kraju smo 
se lotili izgradnje večnamenskega 
doma z obnovo obstoječega za
družnega doma in prizidka za 
oder. V pritličju prizidka bo kme
tijska preskrba. V dvorani bo 200 
sedežev. Celotna investicijska 
vrednost je bila februarja ocenje
na na 500 milijonov dinarjev. Naš 
prispevek v materialu (les za 
ostrešje), prostovoljno delo in 
sredstva samoprispevka predsta
vljajo petino predračunske vred
nosti. Rušitvena dela v Zadruž
nem domu, zemeljska za prizidek 
in ostala spremljajoča dela smo 
naredili udarniško, zidarska, te
sarska in obrtniška dela pa In
grad.

Mrliško vežo gradimo dve leti, 
večino del smo opravili sami, 
vrednost objekta pa je ocenjena 
na 700 milijonov dinarjev.«

Slavko Vrhovnik

Podružnična šola v Veli
ki Pirešici postaja pre
tesna, zato jo namera
vajo dozidati, pravkar 
pa urejajo športno igri
šče.

Sonja Rebernik

Krajevni naprednjaki so le
ta 1844 sklenili, da Galicija 
potrebuje šolo in leto dni kas
neje se je v leseni župnijski 
zgradbi začel pouk. Kmalu so 
pouk prestavili v objekt, kjer 
mladež še danes nabira zna
nje. Ničkolikokrat je bila ob
novljena, obnove pa so se lo-

lvan Potočnik

tili tudi tokrat. Tako bo šola, ki 
kleno kljubuje času, visok ju
bilej pričakala v svečani oble
ki. Pa tudi sicer lepo urejena 
okolica dobiva še lepšo po
dobo. Sicer pa so učenci naj
bolj veseli športnega igrišča, 
ki so ga dobili pred nedavnim.

Čeprav jih je samo petdeset, 
so z marljivim delom prislužili 
že mnoga priznanja. Pridno 
varčujejo, njihova pionirska 
hranilnica pa je med naju
spešnejšimi v Ljubljanski ban
ki. Nagrada, ki so jo dobili, je 
prišla v prave roke. V kraju ni 
prireditve, na kateri šolarji ne 
bi sodelovali, za uspešen na
stop pa so seveda zaslužni 
učitelji. »S krajem dobro so
delujemo, starši so nam ved
no pripravljeni pomagati, mi 
pa se trudimo, da otroci dobi
jo trden temelj za življenje,« 
nam je povedala vodja po
družnične šole Sonja Reber
nik.

»V aktivnosti za občinski 
praznik smo se vključili tudi 
borci, sodelujemo v prosto
voljnem delu, sodelujemo v 
društvih. Pripravljamo pohod 
ob spomenikih NOB in sreča
nje borcev, ki bo 4. julija v 
dvorani večnamenskega do
ma. Manjkala ne bosta tudi 
partizanski miting in golaž.

Torej vabljeni v Galicijo 4. juli
ja,« pravi predsednik krajevne 
organizacije NOB Galicija 
Ivan Potočnik.

Pohod ob spomenikih NOB

Prireditve ob prazniku občine
Sobota, 24. jun ija  1989:
ŽALSKA NOČ

nedelja, 25. jun ija 1989,
—  ob 8. uri: turn ir v  malem nogometu, igrišče v Vel. Pirešici
— ob 17. uri: MOJCA P0KRACUUA

dramska predstava PD Skale v  gasilskem domu Vel. Pirešica
—  ob 20. uri: ODMEV JE VEDNO ZADNJI

gledališka predstava KPD Boris Kidrič Vel. Pirešica v Zadružnem domu 
Galicija

od 25. do 30. jun ija  1989
— športne igre s pobrateno KS Skale

sreda, 28. junija 1989,
—  ob 16. uri: turn ir v  namiznem tenisu v gasilskem domu Vel. Pirešica
— ob 19. uri: predstavitev urbanistične zasnove mesta Žalec (diplomska naloga v Ob

činski matični knjižnici Žalec

petek, 30. junija 1989,
—  ob 16. uri: šahovski turn ir v šoli Velika Pirešica

— ob 9. uri: turn ir v  streljanju na igrišču v Galiciji
—  ob 16. uri: proslava 145-letnice šole v  Galiciji (šola v  Galiciji)

nedelja, 2. ju lija  1989,
-  ob 14. uri: SREČANJE ČEBELARJEV

ob 80-le tn ic i ustanovitve savinjskih čebelarjev in 20-le tn ici ustanovitve 
Občinske čebelarske zveze 
(Lovski dom Rinka-Gotovlje)

-  ob 15. uri: DAN GASILCEV
z gasilsko parado v gasilskem domu Velika Pirešica

ponedeljek, 3. ju lija  1989,
—  ob 19. uri: SREČANJE RUDARJEV

v letnem gledališču v Grižah

torek, 4. ju lija 1989,
—  ob 7. uri: RIBIŠKO TEKMOVANJE

za pokal Savinje v Preserjih
— ob 15. uri: SREČANJE BORCEV

v zadružnem domu Galicija

četrtek, 8. ju lija  1989,
—  ob 19. uri: Odprtje razstave Doreta Klemenčiča-Maja in dokumentarnega gradiva

Kraj in ljudje v  šoli Galicija

petek, 7. julija 1989,
—  ob 20. uri: KONCERT PEVSKIH ZBOROV

v zadružnem domu Galicija

sobota, 8. ju lija ,
—  ob 9.30: odprtje večnamenskega doma v Galiciji
—  ob 10. uri: slavnostna seja zborov skupščine občine Žalec in družbeno-političnih or

ganizacij
—  ob 12. uri: odprtje gasilskega doma in doma krajanov Zavrh v  Zavrhu
— ob 15. uri: srečanje krajanov s kultumo-zabavnim programom v zadružnem domu 

Galicija

M H H n n

Asfaltna baza Cestnega 
podjetja je edina delo
vna organizacija v kraje
vni skupnosti Galicija, 
na kateri tudi sloni raz
voj kraja

Dom oskrbovancev v 
Grmovju daje topel dom 
mnogim občanom

Tekst: J. K. 
Fotografije: L. Korber
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ZA PRAZNIK 
OBČINE ŽALEC 
—  7. JULIJ

ČESTITAJO

Skupščina občine 
Izvršni svet 
Občinski odbor ZZB 
NOV
Občinski komite ZKS 
Občinska konferenca 
SZDL Žalec 
Občinski sindikalni 
svet
Občinska konferenca 
ZSM S
Samoupravne intere
sne skupnosti 
in
Uredništvo Savinjski
občan
Žalec

_ _ _ _ _ _ _ J
Poročilo 
o porabi 

krajevnega
samo

prispevka
Od 1. julija 1986, ko so se za

čela zbirati sredstva, se je zbralo
4.799.886 dinarjev. V letu 1987 so 
prihodki znašali 25.034.044 din, 
obresti Savinjskega magazina pa 
2.736.463 din. Za izgradnjo mrli
ške veže je bilo porabljenih
7.013.968 din, za telefonsko 
omrežje pa 5.000.000 din. Skupaj 
je bilo v letu 1987 zbranih 
27.770.507 din, porabljenih pa
12.013.968 din. Prihodki v letu 
1988 so znašali 63.604.087 din, 
od katerih je šlo za mrliško vežo 
(še iz prijave v 1987) 
16.986.032 din, 29.000.000 din je 
bilo izločenih ob povečanju pred
računske vrednosti mrliške veže, 
za telefonsko omrežje je šlo
2.730.000 din, za cesto v Hramše 
pa najprej 66.000 din, nato pa še
4.400.000 din, avtorski honorar 
za dok. dvorane je znašal 
783.300 din. Odhodki so torej v 
letu 1988 znašali 54.499.332 din. 
V letu 1989 so prihodki znašali 
83.988.800 din in obresti depozi
ta 2.170.270 din. Pri odhodkih je 
šlo za obnovitev zadružnega do
ma 74.000.000 din.

V letu 1986 je bilo zbranih torej
4.799.886 din, v letu 1987 so pri
hodki znašali 27.770.507 din, od
hodki pa 12.012.968 din, razlika 
je znašala 15.736.539 din. V letu
1988 so bili prihodki
64.604.087 din, odhodki pa 
54.499.332 din, razlika
9.104.755 din. V letu 1989, in si
cer do 31. maja so bili prihodki 
86.159.070 din, odhodki pa
74.000. 000 din, torej je znašala 
razlika 12.159.070 din. Skupaj je 
bilo v letih od 1986 do 31. maja
1989 zbranih 182.333.550 din,
porabljenih pa 140.513.400 din, 
torej znaša razlika
41.820.250 din, takšno pa je tudi 
stanje na žiro računu, kar pome
ni, da so podatki točni.

Pregled posameznih vlaganj 
kaže, da je bilo za mrliško vežo 
namenjenih 53.000.000 din, za 
telefonijo 7.730.000 din, za cesto 
Hramše 5.000.000 din, za dvora
no zadružnega doma pa 
.74.783.300 dinarjev, kar pomeni 
skupni strošek 140.513.300 din. 
Od skupnih prihodkov 
182.333.550 din je ostalo torej
41.820.250 din, dne 2. junija 1989 
pa je bilo dano na redni račun za 
mrliško vežo in račun še
40.000. 000 din.

Po programu krajevnega sa
moprispevka je bilo predvideno 
financiranje izgradnje mrliške ve
že, prizidka osnovne šole v Veliki 
Pirešici, ureditev dvorane zadruž
nega doma, ureditev telefonske
ga omrežja in izgradnja ceste v 
Hramše. Krajevni samoprispevek 
je bil uveden 1. julija 1986, 30. ju
nija 1991 pa naj bi bil zaključen.

Največja pridobitev Je večnamenski dom v Galiciji

Mini gasilni dom v Zavrhu bo služil potrebam krajanov, zgradili pa so ga s prostovoljnim delom

Individualna stanovanjska gradnja Je v zadnjih letih precej razvejana, daje pa tudi hitrejši utrip kra|u

Urejeni vinogradi in gorce dajejo svoj čar pokrajini, Id Je tudi sicer zanimiva



Finance dušijo knjižnično dejavnost
V naši občini že dalj časa pote

kajo razprave o položaju Občin
ske matične knjižnice, in sicer 
ugotavljamo izreden razvoj dejav
nosti v njej, po drugi strani pa ta 
razvoj duši izredno težak finančni 
položaj. Rešitve se iščejo, izgledi 
zanje pa so vsak dan slabši. Ven
dar, ali res ni rešitve? Če pogle
damo prispevne stopnje, ki se 
obračunavajo iz bruto osebnega 
dohodka, se rešitev kaže. Ob tem 
pustimo ob strani splošno pora
bo, o kateri se zelo malo govori in 
piše. Izgleda, da se v naši družbi 
ravnamo po načelu: kjer se prepi
rata dva (gospodarstvo in skupna 
poraba), tretji dobiček ima.

Poglejmo, kakšne so stopnje 
(sedežne in domicilne) iz bruto 
OD po občinah na dan 3. junij 
1989. Ta dan so se namreč dvi
gnile stopnje v naši občini. Med 
65 občinami jih je 22, ki imajo niž
jo stopnjo kot Žalec (41,29%), 
med njimi je tudi Maribor s šesti
mi občinami (41,25 %), 42 pa jih 
ima višjo stopnjo kot Žalec. V Ce

lju je stopnja 45,51 %, v Šmarju 
43,95%, v Mozirju 41,35%, Vele
nju 42,17%. Nekaj manjše so 
stopnje v Laškem (41,07%), Slo
venskih Konjicah (40,49 %) in v 
Šentjurju (40,29 %). V celjski regi
ji je le občina Sl. Konjice, ki ima 
nižji prispevek za občinsko kul
turno skupnost kot občina Žalec 
(0,23 %). Celje ima 1,02 %, Laško 
0,32 %, Sl. Konjice 0,21 %, Mozir
je 0,38 %, Šentjur 0,35 %, Velenje 
0,56 % in Šmarje 0,23 %. V slo
venskem merilu ima od 65 občin 
le pet občin nižji prispevek kot 
Žalec, dve občini pa imata enake
ga. Podatki torej kažejo, da za 
kulturo dajemo izredno malo iz 
bruto OD, saj zberemo (plan) za 
občinsko kulturo 1.456.165.000 
dinarjev, od katerih naj bi knjižni
ca dobila 341.185.000 dinarjev ali 
23,43 odstotkov vseh sredstev 
od planiranih zbranih sredstev. V 
okviru teh zbranih sredstev torej 
ne moremo pričakovati večje pre
razporeditve sredstev, saj se za 
skupne službe SIS namenja samo
123.303.000 dinarjev, za pobira

nje prispevkov dobi davčna upra
va samo 3.355.000 dinarjev, kar 
skupaj znese 8,7 % sredstev. Tu
di rešitev, ki jo je poiskal Žalec, 
da vrti porno filme, verjetno ni pri
merna. Mogoče je rešitev v več
jem amaterizmu, ob vprašanju, če 
mora res kultura sloneti na ama
terizmu, saj že vse vaške knjižni
ce vodijo prizadevni amaterji. To
rej vprašanje poraja novo vpraša
nje. Pa ne samo o Občinski mati
čni knjižnici, tu je še kulturno bo
gastvo slovenskega naroda, ki ga 
je potrebno ohraniti. Bralci opo
zarjajo na Novi klošter, ki propa
da, drugje prosijo za nekaj več 
cementa, da bi rešili turški tabor 
in tako naprej. Zato postavljamo 
javno vprašanje: Bomo v občini 
Žalec našli denar za kulturo?

In zahvalimo se bogu, da ima
mo v občini vsaj dva domova 
ostarelih, Stanovanjsko skupnost 
in sedaj Agrino, ki rešujejo gra
dove, in daimamo farane, ki rešu
jejo cerkve kot kulturne spomeni
ke.

fi

Uspel koncert preboldskih godbenikov

S koncerta v športnorekreacijskem gaju v Preboldu

Preboldska godba na piha
la ima bogato zgodovino. 
Previharili so viharje, imeli 
dobre in slabe čase, a ven
dar ostali in pomlajevali svo
je  vrste ter s takšno kontinui
teto zagotavljali obstoj in na- 

redek te zvrsti glasbe pod 
vajgo in v naši dolini. Samo

stojni koncert v športno-re- 
kreacijskem gaju pa je  ned
vomno potrditev lastnih moči 
in prizadevanj ter kvalitete 
njihovega igranja.

V enournem koncertu so resni
čno pokazali svoje mojstrstvo

igranja in s tem tudi ponovno do
kazali, da še niso rekli zadnje be
sede.

Pod krošnjami dreves, ki 
dajejo čudovit ambient, se je dvi
gala kvišku vrsta narodnih, simfo
ničnih in drugih koncertnih viž, ki 
so zadovoljile občinstvo in ga 
prepričale, da so profesionalne 
metode dela in znanja njihovega 
dirigenta Milana Posavca iz Lju
bljane, ki je prevzel godbo po 
smrti prizadevnega vodje Franca 
Verka, uspešne. Tega se dobro 
zavedajo tudi sami člani ansam
bla, zato so mu ob koncu koncer

ta podelili darilo in se mu zahvalili 
za njegov trud.

Tovrstni promenadni in propa
gandni koncert, kot ga je nekako 
označil starosta preboldskih god
benikov in organizator Mirko 
Podgoršek, je več kot uspel. 
Škoda je le, da mu ni prisostvova
lo še več poslušalcev, saj so bili 
tako prikrajšani za lep in zanimiv 
kulturni dogodek. Popravni izpit 
pa bodo imeli možnost opraviti 
ob drugi priložnosti, saj godbeni
ki z vodjem Milanom Posavcem 
načrtujejo še več tovrstnih nasto
pov. D. Naraglav

Pojo naj ljudje -  mali pevski tabor

Pod tem naslovom je v Grižah 
na Malem pevskem taboru minulo 
soboto popoldne pelo 350 pev
cev. Prireditev sta, kot vse do se
daj, pripravila Zveza kulturnih or
ganizacij občine Žalec in Svobo
da pod pokroviteljstvom Sigme in 
Minerve iz Zabukovice.

Na srečanju so nastopili moški 
pevski zbori DU iz Griž in Pe

trovč, Moški pevski zbor Ivan 
Cankar iz Celja in Solidarnost iz 
Kamnika, združeni pa so zapeli 
pesem O košnji. Nastopili so žen
ski pevski zbor Svobode Griže, 
Solidarnost Kamnik, Svoboda 
Kamnika, vse pevke pa so skupaj 
zapele pesem Sprotoletje. Meša
ni pevski zbori, ki so nastopili, pa 
so bili Savinja iz Mozirja, Iskra iz

Kranja in Komorni pevski zbor iz 
Celja. Vsi trije zbori so skupaj za
peli pesem Slovenska dežela, 
medtem ko so vsi nastopajoči 
zbori pod vodstvom dirigenta Ra
dovana Gobca zapeli Zdravljico. 
Po končanem koncertu je bilo 
družabno srečanje.

T. T.

Ansambel THE BLUES CONNECTION, v katerem sodelujejo v večini glasbeniki mladinskega pi
halnega orkestra iz Žalca, je  s svojimi rock priredbami navdušil občinstvo

L. Korber

Tokrat mladi v maju drugače
Konec so mladi naredili z osrednjim štadionskim spektaklom, obrnili so se k svojemu članstvu in 

pripravili prireditve, ki so potekale skozi ves maj. Vsak je lahko našel prireditev po svojem okusu, se aktivno 
vključil v prireditve, ni bilo treba samo stati in poslušati kot v preteklosti. Prav zares, naj sliši tudi vrh, »da 
provinca ne spi«. Tudi v občinski konferenci ZSMS Žalec se nekaj dogaja in prebuja.

L. Korber

»Pod rožnato planino . . .«

Bila je čudovita nedelja. Sonce 
je sijalo na razcveteno drevje, 
med brenčanjem čebel in ptičjim 
petjem so se oglašale tudi kuka
vice. Sanjavo sem hodil po diše
čem travniku in razmišljal o po
menu ptičjega petja.

»Preklemana Mrzlica,« sem si 
mislil, »le zakaj te imam tako 
rad!« Bližala sva se Šeščam. Iz 
daljave sva slišala nejasen zvok 
»frajtonerice« in petja.

»Kaj če igra Divjakov Bojan?« 
sem rekel vprašujoče.

»Se ti ne zdi, da se sliši od 
Podkoritnikovih?«

»Misliš, da si je Tona vzel 
čas?«

Imela je prav. Ko sva prišla do 
Podkoritnikovih, so naju burno 
pozdravili kar skozi odprto okno.

»A tako pa že gre!« sem jim 
odvrnil v pozdrav.

V trenutku sva se znašla za mi
zo, ki se je šibila pod težo razno
vrstnih dobrot. Pot mi je vzela ne
kaj moči, pa sem mimogrede 
smuknil par sladkarij.

Bedasto sem še nasmehnil in 
pogledal po ljudeh, ki so sedeli 
okrog mize.

Z druge strani naju je hudomu
šno opazoval ata Peter, ki zvito 
skriva dvainsedemdeset križev, 
zraven njega pa sta sedela hčer
ka Irena in njen mož Tona, ki je 
ljubkoval leto in pol staro vnuki
njo Suzano. Sinovi: Peter, Boris, 
Dušan in Zoran so sami veliki, 
zdravi in krepki fantje. Le-ti so bili 
tudi najbolj * zgovorni in so bolj 
stali kot sedeli, saj so izredno ži
ve narave.

»Kaj pa praznujete, če smem 
vprašati?« sem bil zvedav.

»Dvajsetletnico poroke!« je kot 
iz topa ustrelil najmlajši.

»Nemogoče! Da je že dvajset 
let, odkar sta se vzela!« sem se 
začudil.

Anton PotkoritnikIrena Potkoritnik

»Ja Dragee, čas hitro beži!« je 
vpadla mama Irena, ki poleg tega, 
da hodi na delo v Aero, skrbi tudi 
za pet dedcev. Ni dolgo, ko se je 
oženil najstarejši sin Peter in jo s 
tem, da se je odselil k svoji ženi, 
razbremenil za šestino dela in 
skrbi. Tudi Irena ima rada urejeno 
okolje, zato v prostem času skrbi 
za videz svojega doma, hkrati pa 
je podporna članica gasilskega 
društva.

Dolgoletni član omenjenega 
društva je tudi njen mož. Irena ga 
sicer kliče Tonči, toda prijatelji 
smo ga krstili za Tona.

Dobro se še spominjam, kako 
nas je učil svojega imena.

»Tisoč kilogramov je . . .?«
»Tona!« smo se zadrli v en 

glas.
»No vidite, tako mi je ime!« se 

je ponavadi šalil.
Skromen, dobrovoljen, zabaven 

in vedno nasmejan bo Tona do 
konca dni. Takšni so tudi njegovi 
bratje in sestre. Kar štirinajst jih 
je bilo in mama jih je učila, da se 
z dobro voljo daleč pride.

Sicer pa je Tona zelo marljive 
narave. Preden se je priženil na

Žličarjevo domačijo, ki jo je v ce
loti podrl in potem za številno 
družino zgradil velik in lep dom, 
je najprej bil pri sestri Jožici, po
tem pa pri Gmajnarjevih v Latkovi 
vasi, kjer je pomagal pri raznih 
opravilih. S tem je odslužil hrano 
in stanovanje, kajti z Mrzlice bi 
težko hodil na delo v »šentpavel
sko fabriko«. Tu se je tudi izučil 
za strojnega ključavničarja.

Kot predsednik vaškega odbo
ra ima veliko zaslug pri zunanjem 
videzu Šešč, je pa tudi član 
upravnega odbora gasilskega 
društva. Tudi med pevce se bo 
vrnil, pravi.

»Ko mi bodo zrasli tretji zobje, 
zagotovo pridem!« se je pošalil 
ob slovesu in potegnil staro »fraj- 
tonerico«.

»Pod rožnato planino, grabila 
je seno . . .« je zapel in druščina 
je pritegnila. Manjkajoči prst ni bi
la ovira. Še daleč od Podkoritni- 
kove domačije je bilo slišati pro
doren Tončkov glas:

»Zakaj si fantič prišel, da zme
šal s’mi glavo . . .«

Drago Kumer, ml.

Nedavno je društvo za pomoč du
ševno prizadetim Žalec izvedlo sedaj 
že tradicionalno ekskurzijo za starše 
duševno prizadetih oseb. Obiskali 
smo republiški zavod za invalidno mla
dino Janka Premrla-Vojka v Vipavi, 
kjer usposabljajo s cerebralno parali
zo prizadete otroke, ponesrečene v 
prometnih nezgodah in posledično tu
di na umu. Ob zdravstveni terapiji 
otroci obiskujejo šolo s prilagojenim 
programom in oddelke delovnega 
usposabljanja, in kot kaže, se ob skrb
nem vodstvu in požrtvovalnem delu 
kolektiva tukaj dobro počutijo. Zavod 
je bil spomladi dokončno obnovljen in 
dozidan, s čimer so izboljšali pogoje 
za poglobljeno strokovno delo.

Strokovni ekskurziji smo dodali tudi 
košček kulture z ogledom Svete Gore 
pri Novi Gorici in graščine Zemono.

Obisk na Vipavskem nam je omogo
čil Hmezad Žalec. Danica Puncer Spominski posnetek udeležencev izleta na Vipavskem

Na Vipavskem
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Kolektiv ZARJE PETROVČE se pridružuje čestitkam za praznik občine Žalec in dan 
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Mletje in luščenje žita
Promet z mlevskimi izdelki

Peka kruha in peciva
Oskrbovalci za širšo celjsko 
regijo

Pridružujemo se čestitkam za praznik občine Žalec — 
7. julij in dan borca — 4. julij
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Preboldu in Grižam priznanje za športno rekreacijo

Po podelitvi priznanj predstavniki Griž in Prebolda.

/ -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------Sonce, voda, zrak, svoboda — razgibajmo življenje

Celodnevna prireditev v Domžalah

Domžale so bile 10. junija 
mesto, ki je  živelo s športno 
rekreacijo. Nekaj nad tisoč 
rekreativcev iz vse Slovenije 
se je  zbralo v domžalskem  
športnem parku, da bi preiz
kusili svoje telesne sposob
nosti ter dali vseslovenski 
akciji »Sonce, voda, zrak, 
svoboda — razgibajmo ži
vljenje«, neizbrisen pečat.

Domžalski športni in družbeno
politični delavci so ob pomoči de
lovnih organizacij iz občine pri
pravili prireditev, ki naj bi bila za
četek novega in bolj kakovostne
ga življenja naših delovnih ljudi in 
občanov. Partizan Slovenije je 
kot duhovni in organizacijski vod

ja skupaj z vsemi omenjenimi 
udejanil zamisel, ki se je porodila 
v glavah republiških telesnokul- 
turnih delavcev. Akcija, ki so jo 
sprožili pa bi verjetno le počasi 
prodirala v zavest ljudi, zato je 
domžalska prireditev nekak po
skusni zajec, ki je pokazal kaj vse 
je mogoče napraviti in narediti za 
svoje zdravje, dobro psihofizično 
pripravljenost, delovno storilnost 
in pestrejše in bogatejše življe
nje.

Ob tej prireditvi pa lahko reče
mo, da tudi naša občina sodi med 
tiste občine v Sloveniji in Jugo
slaviji, kjer vedo za pomen šport
ne rekreacije in ji posvečajo veli
ko pozornost. O tem neizpodbit

no govorijo dosežki minulih let, 
ko so naše krajevne skupnosti 
pobirale najvišja priznanja v akciji 
»Izbiramo najboljšo krajevno 
skupnost v športni rekreaciji v 
SRS.« Pred vsemi pa zlasti pred
njači Prebold, mimo katerega tudi 
letos niso mogli. Štirim naslovom 
najboljših med mestnimi KS se je 
namreč pridružil v Domžalah še 
peti naslov. Tokrat so si ga delili s 
KS Šentvid iz občine Ljubljana-Ši- 
ška. Poleg Prebolda pa so med 
vaškimi KS zasedli drugo mesto 
Grižani in tako zaokrožili letošnji 
(za lansko leto) dosežen uspeh 
na športno rekreativnem področ
ju v občini Žalec.

D. Naraglav

Več kot sto
Pri jami Pekel sta Občinska 

zveza tabornikov občine Žalec in 
taborniški odred Bistra Savinja iz 
Šempetra pripravila občinski ta
borniški mnogoboj za vse kate
gorije. Nastopilo je več kot sto ta
bornikov, ki so se pomerili v ta
borniških veščinah. Pri starejših 
čebelicah je prvo mesto osvojil 
odred Prve savinjske čete iz Pe
trovč, pri mlajših čebelicah odred 
Temni rovi iz Griž, pri starejših 
medvedkih odred izpod zelenih V

S aia  Šimek

tabornikov na
Dobrovelj in odred Bistra Savinja 
iz Šempetra, ki je prvo mesto os
vojil tudi pri mlajših tabornikih. O 
mnogoboju so povedali:

Saša Simek: »Stara sem de
set let in me taborniško delo ve
seli. Rada sem v naravi, veselim 
se taborjenja, da bom spala pod 
šotorom. Tudi mnogoboj imam 
rada. Posebno me veseli posta
vljanje šotora.«

Miha Kundik: »Sem med naj
mlajšimi taborniki. Zaradi slabega

Miha Kundik

mnogoboju
vremena smo morali to tekmova
nje prestaviti za teden dni. Vesel 
sem, da je naš odred Bistra Savi
nja iz Šempetra dvakrat zmagal «

Aljaž Rozman: »Pri taborni
ški organizaciji sem že štiri leta. 
Na mnogoboju, ki obsega razli
čne taborniške veščine, sem se 
dobro odrezal. Najraje imam stre
ljanje z lokom in postavljanje šo
tora.«

TONE TAVČAR

Aljaž Rozman

Ustanovili lokostrelsko društvo
V Matkah so v teh dneh usta

novili prvo lokostrelsko društvo v 
Savinjski dolini. Društvo je regi
strirano pri lokostrelski zvezi Ju
goslavije. Pripravili pa so že tudi 
prvo medrepubliško tekmovanje, 
katerega se je udeležilo deset 
društev, v katerih nastopajo drža
vni prvaki in udeleženci minule 
olimpiade. Tekmovanje v idili
čnem gozdnem okolju je privabilo 
številne gledalce, ki so lahko vi
deli mojstre loka in puščic. Privr
ženci tega lepega športa iz Matk 
pa vabijo v svoje vrste vse, ki bi 
se radi včlanili v društvo in se pod 
strokovnim vodstvom preizkusili 
v tej veščini, naj jih obiščejo vsak 
četrtek od petnajste ure dalje na 
igrišču v Matkah. Popolnejše in
formacije pa lahko dobijo pri to
varišu Bojanu Vedeniku na tele
fonski številki 711-613 v večernih 
urah' Pa le korajžno, pravijo, da 
je v Matkah vsak dobrodošel, ne 
glede na starost in spol.

L. Korber

Prebold

Predsedniki Partizana se spominjajo
Ob svečani obeležitvi 40-letne- 

ga jubileja TVD Partizana Prebold 
smo se zapletli v pogovor s tremi 
nekdanjimi predsedniki, ki odra
žajo takratno aktivnost tovrstne 
organizacije. Iz njihovih spominov 
smo izluščili tole:

Danilo Kovačič, prvi pred
sednik Partizana Prebold: »Vesel 
sem, da sem kdaj živel v Prebol
du in kar hudo mi je bilo, ko sem 
odšel, saj sem tu pustil čudovite 
športnike, navdušence in prijate
lje, s katerimi smo dosegli najvid
nejše uspehe v repubtiki in drža
vi. Nekaj podobnega kot danes, 
saj ste bili že večkrat proglašeni 
za najboljšo krajevno skupnost v 
športni rekreaciji. Tisti časi po 
vojni so bili nepopisno aktivni in 
polni navdušenja. Vsi smo bili 
enaki in ni bilo važno, kaj in kdo 
si, ampak smo vsi bili privrženci 
športa in rekreacije. Živeli smo za

lepši jutri, polni idej in načrtov, 
med katere sodi tudi načrt iz
gradnje stadiona pod preboldsko 
graščino. Soavtor tega pa je tudi 
bil pokojni inženir Stanko Blou
dek, oče planiških skakalnic . . .«

Peter Tratnik, predsednik 
društva v letih 1960—64: »V času 
mojega predsedovanja je domini
rala v športni aktivnosti Partizana 
zlasti košarka. To pa je bil tudi 
čas, ko smo dobili prvo asfaltira
no igrišče za košarko in odbojko. 
Vse je delalo prostovoljno. Bili 
smo pravi navdušenci in ni nam 
bilo žal dnevov in ur, ki smo jih 
prebili na igrišču. Takrat sem sko
raj ves dopust porabil za delo na 
igrišču, k temu pa nas je priganjal 
tudi občinski praznik, ki je bil ti
sto leto v Preboldu. Rad se spo
minjam teh časov in vseh zagna
nih fantov, ki so dali v delu Parti
zana in športu pomemben delež 
in osnovo za nadaljnje delo . . .«

Stane Valant, predsednik 
društva od leta 1975—78: »V teh 
letih je prišlo do precejšnjih spre
memb v telesni kulturi. Na to so 
vplivali tako imenovani portoroški 
sklepi, ki so se odražali tudi v de
lu preboldskega Partizana. Prišlo 
se je na selekcije in nismo se kar 
takoj znašli, kam z našo košarka
ško ekipo, ki je takrat igrala v II. 
republiški ligi. Spreminjalo pa se 
je tudi okolje Prebolda in smo 
imeli nalogo zgraditi nova igrišča. 
Veliko aktivnosti pa se je odvijalo 
tudi na bazenu, kjer smo imeli 
plavalne tečaje in že tudi zametke 
vaterpolo kluba. To obdobje pa je 
značilno tudi po izrednem sode
lovanju s TT Prebold in KS, tako 
da se pravzaprav ni nikoli občuti
lo, kdaj se je prehajalo iz šport
nega življenja tovarniških delav
cev v delo Partizana . . .«

D. Naraglav

Danilo Kovačič Peter Tratnik Stane Valant

Strelstvo
Republiško prvenstvo MK puške 
za vse kategorije

Na strelišču Petriček v Celju je po
tekalo letošnje republiško prvenstvo v 
streljanju z MK puško, in sicer v troj
nem položaju: leže, stoje in kleče. 
Svoj največji uspeh je ponovil Justin 
SMRKOLJ iz Žalca, saj je s 506 krogi 
osvojil izredno drugo mesto. Ekipno je 
naslov republiškega prvaka osvojila 
SD Kamnik s 1517 krogi, kar je tudi 
nov republiški rekord, drugo mesto je 
osvojila ekipa NTU Slovenj Gradec 
(1492 krogov) in tretje SD Kranj (1452 
krogov). Posamezno je zmagal Repič 
iz Kranja s 520 krogi pred Smrkoljem 
iz Žalca s 506 krogi in Kreuhom iz Slo
venj Gradca.
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M ladi a tle ti med najboljšim i
Prve dni junija je bilo v Ljubljani atletsko pionirsko prven

stvo Slovenije, na katerem je nastopilo 450 pionirjev. Med naj
bolje uvrščenimi so tudi pionirji iz naše občine, in sicer je na tri
sto metrov med mlajšimi pionirji zmagal AHČAN iz Žalca 
(41,21), na 600 metrov je bil prvi VAŠ iz Žalca, (135,45) tretji pa 
ČULK iz Griž (137,67). V višino je najbolje skočil KRČMAR iz 
Žalca, v daljavo pa najdalj BRINARJEVA iz Prebolda.

Med starejšimi pionirkami je bila na 1000 metrov najboljša 
SULJANOVIČEVA Prebold. Vsi ti rezultati pa potrjujejo, da v 
naši občini raste rod perspektivnih atletov. Bodo nasledili An
dreja Vipotnika, ki je pred leti kot tekač ponesel sloves naše ob
čine v jugoslovanske in evropske kroge kot eden najboljših te
kačev tedanjega časa?
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Pionirsko republiško prvenstvo- 
MK puška

Pod pokroviteljstvom republiškega 
štaba TO in SD Škofja Loka je bilo ko
nec maja izvedeno letošnje republiško 
prvenstvo Slovenije v streljanju s serij
sko MK puško za pionirje, katerega so 
se udeležili tudi mladi strelci SD Ju- 
teks Žalec. Svojo doslej najboljšo uvr
stitev je dosegel najmlajši v ekipi, in 
sicer Kristjan Pukmajster, ki je v leže
čem položaju zasedel odlično tretje 
mesto posamezno. Prav tako je bila 
tretja pri pionirkah Renata Flego, kar 
je tudi njen največji uspeh doslej. Da 
pa je bil uspeh mladih strelcev iz Žalca 
še večji, so ekipno zasedle tretje me
sto še dekleta v postavi: Mateja Der- 
stvenšek, Janja Habjan in Renata Fle
go. Vsi ti dobri rezultati dokazujejo, da 
je delo z mladimi strelci Žalca na pravi 
poti.

Memorial Pera Cestnika v Kranju
V spomin na Pera Cestnika, enega 

od ustanoviteljev slovenskega strel
stva, nekdanjega državnega reprezen
tanta in svetovnega prvaka, je SD Ža
lec Juteks izvedla šesto republiško 
tekmovanje v streljanju z vojaško pu
ško M-48. Tekmovanje je potekalo na 
strelišču Struževo.pri Kranju, in sicer 
pod pokroviteljstvom RK ZRVS in OŠ 
TO Žalec. Tekmovanje si je ogledal tu
di komandant TO Žalec Adi Vidmajer, 
ki je pohvalil organizacijsko prizadev
nost in tekmovalno uspešnost DO Ju
teks Žalec ter obljubil pomoč in pod
poro pri organizaciji večjih tekmovanj 
tudi v bodoče, saj so takšna športna 
tekmovanja del našega obrambnega 
sistema.

Iz naše občine so se tekmovanja 
udeležile naslednje ekipe: SD Juteks 
Žalec (Škodnik, Melanšek, Klovar), SD 
Braslovče (Kralj, Turnšek, Meznarič) 
in 3D Slavko Šlander iz Šempetra 
(Tkavc, Ošep in A. Zagoričnik). Tek
movanja se je udeležilo 25 ekip, kar je 
največ doslej, zanimivo pa je bilo, da 
so prve tri ekipe dosegle enako število 
krogov in so vrstni red določile zadnje 
serije strelcev. Rezultati ekipno: 1. SD 
Celje — 540 krogov; 2. SD Škofja Lo
ka — 540 krogov; 3. SD Juteks Žalec 
— 540 krogov . . . 11. SD Slavko Šlan
der Šempeter, 487 krogov . . . ;  21. SD 
Braslovče, 442 krogov itd. Rezultati 
posamezno: 1. Škodnik—Juteks Ža
lec, 184 krogov; 2. Černe, Kranj, 184 
krogov; in 3. Jeram, Celje — 183 kro
gov . .

Jani Pukmajster

Prehodni pokal Romanu Ramšaku
Ob praznovanju praznika krajevne skupnosti Šempeter je Ribiška družina v 

nedeljo,11. junija priredila ribiško tekmovanje na jezeru Preserje. Nagradni fond, 
ki ga je prispevala krajevna skupnost v višini 300.000 dinarjev, je bil podeljen pr
vim petim tekmovalcem. Tekmovanja se je udeležilo enainštirideset tekmovalcev. 
Prehodni pokal je premočno osvojil Roman Ramšak, ki je uplenil 4.92 kg težko ri
bo, sledijo pa Viktor Fonda s 4.60 kg težkim uplenom in Marjan Haladeja s 
4.20 kg težkim uplenom. Tekmovanja se je udeležila tudi Herta France, ki se ji je 
za las izmaknilo bronasto priznanje. Kljub lepemu vremenu je bila tokrat udele
žba zelo skromna, če upoštevamo, da ima Ribiška družina skoraj osemsto čla
nov. Zato upravičeno pričakujejo, da bo udeležba na tekmovanju za ribiškega 
carja številnejša. Poudariti pa moramo, da tekmovalci po uplenitvi plen izpuste, 
da le-ta čaka na naslednje tekmovanje.

I. J.

Tekstiliada v kegljanju
V petek 16. junija so v hotelu Prebold pripravili krajšo slovesnost 

na kateri so razglasili rezultate in podelili priznanja 22. republiške tek- 
stilijade v kegljanju, ki se je  letos vršila na stezah kegljišča Prebold.

Finalnih »obračunov« se je udeležilo 8 ekip iz posameznih regij, ki so bili 
zmagovalci regijskih tekmovanj. V tridnevnih bojih obsežnega kegljaškega pro
grama, ki je zajemal borbene igre, moških in ženskih ekip, dvoboje dvojic obeh 
spolov, mešanih dvojic in posameznikov, se je zvrstilo na tekmovalnih stezah 190 
nastopajočih. Tekmovanje je potekalo, tako kot vedno, pod okriljem republiškega 
sindikata delavcev tekstilne in usnjarske industrije, pokrovitelj pa je bila Tekstilna 
tovarna Prebold, ki se je kot domačin predstavila v dobri luči.

Najuspešnejši v kompletnem programu so bili tekmovalci in tekmovalke iz 
MTT Maribor, 2. Tekstil Ljubljana, 3. Tekstilindus Kranj, 4. TT PREBOLD, 5. Novo- 
teks Novo mesto, 6. Tosama Domžale, 7. Tekstina Ajdovščina, 8. Toper Celje. 
Med posamezniki pa so pri moških bili najboljši: 1. Jakopovič Šlavko — Juteks 
Žalec, 2. Škerjanc Vinko — Centromerkur Ljubljana, 3. Podkrajšek Stanko TT 
PREBOLD. Pri ženskah pa: 1. Flajšman Silva — Kokra Kranj, 2. Škafar Tončka- 
— Centromerkur Ljubljana, 3. Cerkvenik Silva — Tekstil Ljubljana.

D. Naraglav

Razgibajmo življenje —  kolesarjenje
V nedeljo, 28. maja 1989, smo organizirali eno od aktivnosti v programu akci

je »Razgibajmo življenje«, in sicer kolesarjenje. V letošnjem letu smo progo ne
koliko spremenili, tako da so imeli občani možnost izbire med dvema progama, 
progi sta bili tudi nekoliko krajši in sta bili dolgi 23 km, poleg tega pa smo dali 
možnost kolesarjenja tudi nekaterim občanom, ki se prejšnja leta niso mogli 
vključiti v akcijo. Vse to, pa tudi zelo lepo vreme je omogočilo, da se je kolesarje
nja udeležilo okoli 400 kolesarjev.

Akcija je tudi del programa aktivnosti občinskih sindikalnih športnih iger ob
čine Žalec. Tu so bili najuspešnejši v SIP-u, od koder se je kolesarjenja udeležilo 
33 delavcev, iz AERA Šempeter 18, iz TT Prebold 14, enako število je bilo tudi 
upokojencev.

Vse kartončke, ki jih je organizator prejel od izvajalcev akcije, smo vključili 
tudi v žrebanje praktičnih nagrad. Pri tem so imeli srečo naslednji udeleženci ko
lesarjenja: Dejan, Huserbajn, Rok Podkrajšek, Marjeta Volmut, Silvija Marovt, 
Boštjan Sitar, Sandi Vrbovšek, Jožica Podpečan, Marjan Tratnik, Hermina Stepiš
nik, Marija Prislan, Gabriela Brešar, Matjaž Kregar, Marjana Klančnik, Ivi Kapitler, 
Klemen Naglič, Marjan Štrumbelj, Olga Cotič, Tanja Skrinjer, Ljudmila Marovt, Mi
lena Šamrov, Tatjana Rošer in Bojan Podkrajšek. Nagrede bomo vsem izžreban
cem poslali na dom ali v OZD, kjer so zaposleni, istočasno pa vsem čestitamo za 
prejete nagrade.



Letošnje občinsko tekmovanje 
asilskih desetin občine je bilo v 
alcu in na Vranskem. V Žalcu so 

se pomerile desetine pionirjev in 
pionirk, nastopilo pa je kar petde
set desetin. V skupini A pri pionir
kah in pri pionirjih B sta prvi me
sti zasedli desetini iz Šešč, pri 
pionirjih v skupini B Gomilsko in v

Preboldski gasilci so konec maja 
postali bogatejši za novo orodno ga
silsko vozilo — darilo družine Marije 
Žižek, družine Hessler in gasilcev iz 
okraja Une iz ZRN. Pred leti sklenjeno 
prijateljstvo z gasilci Une, kateremu 
sta zlasti botrovala zakonca Žižek — 
Cicej, ki sta sorodstveno vezana na 
Marijo Reko in družino Draga Lobni- 
karja, je s tem darilom še okrepljeno. 
Prav gotovo bi se takšnih zdomcev 
razveselili tudi gasilci v drugih krajih 
naše občine.

Res da vozilo magirus — deutz ni 
novo, vendar je njegova vrednost z 
vso obstoječo opremo za naša dru
štva magično visoka in skorajda nedo
segljiva, saj je ocenjena na preko 160 
starih milijard. Vozilo ima cisterno za 
2500 I vode, 30 m hitre cevi, 3 dihalne 
aparate in vso ostalo opremo, ki pripa
da gasilskemu orodnemu vozilu. Poleg 
njega pa je bila podarjena še motorna 
brizgalna s kapaciteto 800 I na minuto 
in 700 m tlačnih B in C cevi. Vse sku
paj predstavlja za preboldske gasilce 
izdatno okrepitev že sicer dobro 
opremljenega društva, hkrati pa boljšo 
možnost intervencij v hribovitejših 
predelih KS in občine. Gasilcem in 
številnim drugim, ki so ta dan priso
stvovali svečani predaji ključev avto
mobila, govorom, podelitvi priznanj, 
povorki in še čem, bo ta sobota ostala

Šešče — vas, ki sodi med naj
bolj urejene in bogato obdane s 
cvetjem in okrasnim grmičevjem  
v naši občini, dobiva ob priza
devnosti gasilcev in vaščanov no
vo in nadvse pomembno pridobi
tev. Skorajda vsi so zadnji dve le
ti nekako čustveno, materialno in 
s prostovoljnim delom povezani z 
izgradnjo lastnega gasilskega 
doma, ki bo končno uresničil dol
goletni sen prizadevnih gasilcev 
in zacelil grenka razočaranja, ki 
so jih doživljali vsa povojna leta. 
Vedno so bili zraven, ko se je  
gradilo in obljubljalo, da bodo 
imeli svoje prostore, a na koncu 
so ostali praznih rok in prevara
ni. Ob tem dejstvu je  mogoče, 
bolj kot sicer, razumeti njihovo 
željo po lastnem gasilskem domu 
in na pragu 70-letnice delovanja 
že lahko rečemo, da ni več daleč 
čas, ko bodo končno na svojem. 
S tem  pa bo tudi zadnje gasilsko 
društvo v občini dobilo lastni ga
silski dom.

Vse to izgleda morda na prvi pogled 
dokaj enostavno, če seveda ne pogle
damo globlje in se soočimo s proble
mi in težavami, ki so povezani z iz
gradnjo tega objekta in delovanjem 
društva, ki prav gotovo sodi med naj
uspešnejša v občini Žalec. Prav to pa 
nas je tudi pripeljalo na eno izmed sej 
upravnega odbora društva, kjer je bilo 
mogoče zaznati njihov življenjski utrip, 
ostrino njihovih besed, kritike in odlo
čnosti za dosego zastavljenih ciljev.

Brez dlake na jeziku so povedali tisto, 
kar jih je težilo, kritični so bili do OGZ 
in SIS-a za požarno varnost, pohvalno 
so se izrekli do delovnih organizacij, 
kot so TT Prebold, MIK Prebold, SIP 
Šempeter, Sigme Zabukovica in do 
zasebnikov, ki jih ni malo. Skratka dia
logov in razmišljanj je bilo za polni dve 
uri, ki pa nista minili tjavdan, ampak 
sta razčistili ob prisotnosti predsedni-

skupini A pri pionirkah desetina iz 
Ponikve.

Na Vranskem pa so se pomerili 
mladinci, mladinke, člani, članice 
in veterani. Skupaj je nastopilo 61 
desetin, prva mesta pa so zased
li: pri mladinkah desetina iz Matk, 
pri mladincih desetina iz Grajske

še dolgo v spominu. To pa tudi zavoljo 
nemškega in francoskega jezika, ki ga 
je bilo moč slišati po zvočniku. Poleg 
zdomcev so bili gostje preboldskih 
gasilcev tudi drugi predstavniki gasil
skega društva iz Une in poveljnik po
krajinske gasilske zveze iz Francije. 
Vsi so se izredno dobro počutili v tem

ka OGZ Rudija Hermana prenekatero 
sporno ali nejasno vprašanje. K vsemu 
temu pa je potrebno dodati vsebinsko 
bogato in izčrpno razlago predsednika 
društva Andreja Zabovnika, ki je vodil 

• sejo in usmerjal razpravo do željenih 
zaključkov. V prvi vrsti pričakujejo po
globljeno sodelovanje in pomoč od 
OGZ in SIS-a za požarno varnost pri 
dokončanju doma. Na to se navezuje
jo dela, ki jih nameravajo še opraviti v 
letonjem letu, ter pridobitev nekaj no
vih uniform, zlasti za pionirje. Čaka jih 
torej obilo dela, ki pa mu zgolj z voljo 
in prizadevnostjo ne bodo kos, ampak 
bodo potrebovali izdatne finančne 
injekcije. Nekaj se ga bo nabralo iz 
krajevnega samoprispevka, računajo 
pa še na pomoč delovnih organizacij, 
zasebnikov, vaščanov . . .

Šeški gasilci so doslej storili skoraj
da nemogoče in človek jim za vse to 
lahko le čestita. V izredno kratkem ča
su so podrli staro sušilnico in zgradili 
gasilski dom do sedanje faze. Opravili 
so preko 7000 prostovoljnih delovnih 
ur, preko 450 ur je bilo traktorskih in 
še bi lahko seštevali. Vsekakor pa so 
bili nadvse uspešni pri oplemenitenju 
skromnih družbenih sredstev, saj so 
jih sedemkrat in večkrat povečali. Se
veda zgolj na račun lastnega prizade
vanja in prostovljnega dela, ki je viden 
na vsakem koraku.

Šeški gasilci so sedaj še pod-pod 
najemniki v Zadružnem domu. Kmalu 
jim ne bo potrebno več biti in številna 
priznanja, diplome in pokali, ki govori
jo o njihovi uspešnosti na tekmoval
nem področju, bodo našli svoje mesto 
v lastnem domu. Številni žulji, znoj, 
odrekanja, prosti čas bo tako ostal le 
še del njihove zgodovine. Bežen po
gled na zadnjih petnajst let pa tudi s 
pokali in priznanji odraža izredno 
uspešno obdobje, ki je kronano s šte
vilnimi prvimi mesti tako med članski
mi kot pionirskimi desetinami. Lansko 
leto nabavljeno novo gasilsko vozilo z 
orodno prikolico ter nov gasilski dom

vasi, pri članicah v A skupini de
setina iz Braslovč, v skupini B Ve
lika Pirešica, pri članih v skupini A 
Šešče, v skupini B Grajska vas in 
pri veteranih desetina iz Žalca.

okolju in Savinjski dolini. Nič manj pa 
niso prišli domov zadovoljni predstav
niki OGZ Žalec, ki so se 3. junija ude
ležili praznovanja 80-letnice gasilske
ga društva iz Une. Stiki in poznanstva 
se krepijo in tudi to je morda del tiste
ga, kar pravimo Evropa 1992.

D. Naraglav

pa je nedvomno garancija, da gasil
stvo v Šeščah še ni reklo zadnje be-

DARKO NARAGLAV

REKLI SO . . .

ANDREJ ZOBOVNIK, predsednik 
društva: »Zavedamo se, da smo zagri
zli v kislo jabolko, ki je ob sedanjih te
žavah še grenka povrhu, a vendar nam 
volje in zagnanosti ne manjka, tako da 
smo trdno prepričani, da bomo uspeli. 
Vsekakor pa si želimo še nekoliko 
večjega razumevanja od OGZ in SIS-a 
za požarno varnost...«

STANKO GOLAVŠEK, predsednik 
KS Šešče: »Krajevna skupnost v vsem 
podpira to akcijo gasilcev in lahko 
smo jim samo hvaležni, da so odstra
nili staro sušilnico, ki ni bila v ponos 
kraju, in na njenem mestu pozidali ga
silski dom, ki bo lepo zaokrožal ta del 
vasi...«

VINKO CIJAN, dolgoletni član in 
funkcionar GD Šešče: »Iz tega mesta 
lahko našim mladim fantom samo če
stitam, da so se lotili tako zahtevne 
naloge, ki je bila naš dolgoletni sen. 
Zdaj bomo končno prišli do lastnega 
doma in upam, da se z mano veselijo 
tudi vsi vaščani..  .«

ANTON HERMAN, poveljnik dru
štva: »Moram reči, da smo v zadnjih 
petih letih pa tudi prej dosegali na ob
činskih in meddruštvenih tekmovanjih 
najvidnejša mesta. Nov dom pa nam 
daje še večji polet. Do obletnice bo 
potrebno še mnogo postoriti, a ob 
tem ne bomo pozabljali na ostalo de
javnost .. .<■

FRANC ROGL, podpredsednik 
društva: »Bil sem zadolžen za podira
nje stare sušilnice, sedaj pa stoji na 
njenem mestu že nov dom. V lanskem 
letu smo dobili milijardo dvesto starih 
din, a smo jih najmanj sedemkrat 
oplemenitili. Računamo, da bo tudi v 
prihodnje tako .. .«

Franc Oset

75 let GD 
Drešinja vas

Gasilsko društvo Drešinja vas 
sodi med najbolj delovna gasilska 
društva v žalski občini. Prvo so
boto in nedeljo v tem mesecu so

raznovali 75-letnico društva. Ju-
ilej so počastili s slavnostno se

jo društva, podelitvijo priznanj, 
veliko gasilsko parado, vajo in 
prevzemom novega gasilskega 
avtomobila. Na slovesni seji je o 
zgodovini društva in delu govoril

redsednik GD Drešinja vas
rane Oset, nato pa poveljnik 

Martin Drev. V govoru je pred- 
sédnik društva Franc Oset naj
prej povedal, kako se je društvo 
razvijalo, kako so se opremljali in 
gradili dom, ob koncu pa dejal:

»Aktivnost društva je čutiti tudi 
drugje, zlasti na področju komu
nalne ureditve vasi. Na pobudo 
gasilcev je bil v vas napeljan vo
dovod, urejena kanalizacija, asfal
tiranje, napeljava telefonov in še 
marsikaj. V okviru gasilskega dru
štva deluje več sekcij — od 
športne, kulturno-prosvetne, re
kreacijske, naj omenim delo hor
tikulture, ki skrbi za lep videz va
si, ureja cvetlične grede, prepre
čuje divja odlagališča smeti, ureja 
avtobusni postaji in podobno. 
Člani društva opravljajo delo pro
stovoljno, vse v korist vasi, vaš
čanov in družbe . . .«

Na slavnostni seji so podelili 
tudi več priznanj. Priznanja Ob
činske gasilske zveze druge 
stopnje so prejeli: Janez Vošnjak, 
Marko Gominsek, Jože Selič, Jo
že Oset, Franc Završnik in Ivan 
Pilih; plakete SIS varstva pred 
požari občine Žalec: Zavarovalna 
skupnost Triglav Celje, Martin 
Drev, Dane Senič, Ivo Dolar, 
Franc Oset, Marjan Dobovičnik in 
KS Petrovče. Podelili pa so tudi 
priznanja za urejeno okolje (horti
kulturna sekcija), ki so jih prejeli: 
Ivan Pilih, Anica Pilko, Jožica 
Drev, Heda Dobovičnik, Anton 
Žgank, Dragica Fajdiga in Franc 
Oset, Starejši. Za področje šport
ne dejavnosti so priznanja prejeli 
Zdenko Guček, Gregor Košec, 
Stanislav Beiej, Damjan Privorš- 
nik, Primož Oset in Robi Dobovi
čnik.

Nedeljsko praznovanje se je 
pričelo s promenadnim koncer
tom godbe na pihala, nato so sle
dile vaja, velika povorka in prev
zem novega orodnega avtomobi
la. Na slovesnosti je ob predaji 
najprej govoril v imenu pokrovite
lja Samoupravne interesne skup
nosti požarnega varstva občine 
Žalec Ivan Vasle, nato pa še pred
sednik GD Drešinja vas Franc 
Oset, ki je na kratko orisal pot 
društva v petinsedemdesetih le
tih. Nato je predsednik sveta kra
jevne skupnosti Petrovče Ivan 
Slamnik podelil društvu zlato pla
keto KS — najvišje priznanje. 
Slovesnosti se je udeležila tudi 
delegacija GD iz Gregurevca v 
SR Hrvatski. TONE TAVČAR

Novo gasilsko 
vozilo

Gasilsko društvo Parižlje-Topovlje 
pripravlja 2. julija ob 15. uri sloves
nost, na kateri bodo prevzeli v upora
bo novo gasilsko vozilo. Kot je pove
dal predsednik GD Rudi Žohar, so naj
več denarja za nakup novega gasil
skega avtomobila prispevali SIS za po
žarno varnost občine Žalec, Tovarna 
nogavic Polzela, Garant Polzela, obr
tniki in krajani.

T. TAVČAR

T. TAVČAR

Podarjeno gasilsko vozilo

Orodno gasilsko vozilo magirus — deutz — darilo zdomcev in gasilcev 
iz Une prihaja pred slavnostno tribuno

Na pragu 7 0 -letnega jubile ja

Stanko Golaviek, Vinko Cijan, Andrej Zobovnik, Anton Herman, Franc Rogi

Dežurstvo na vodovodu
Dežurni monter za popravilo na glavnih vodih v ob

čini Žalec:
od 26. 6. do 3. 7. 1989 
od 3. 7. do 10. 7. 1989 
od 10. 7. do 17. 7. 1989 
od 17. 7. do 24. 7. 1989

1 Jakob OLIP, Pongrac 21 
Bogdan PANTNER, Polzela 209 
Marko Dolinar, Griže 35 
Vlado ŠUPER, Vel. Pirešica 5/e

Opomba: dežurni se nahaja v DO Komunala od 12. do 
12.30 le v času prostih dni (sobota, nedelja, praznik), ob 
delavnikih popoldne pa je doma. Sporočila lahko oddate 
v nabiralnik pri sedežu DO Komunala.

AMD »ŠLANDER« Celje:

Članstvo najbolje 
obrestovano ob nezgodi
Ŝeveda, poleg vseh ostalih ugodnosti
Ste imeli rnorda nezgodo in ste 

ostali v tej neprijetni situaciji 
osamljeni, zbegani in prizadeti ter 
ste poleg vsega morali še globo
ko seči v žep za prevoz poškodo
vanega vozila? Ali pa ste bili prav 
v tem trenutku sami sebi hvaležni 
za pametno odločitev, da ste član 
avto-moto društva, ki vam je v sti
ski priskočilo na pomoč in vam 
brezplačno prepeljalo poškodo
vano vozilo. A to je le ena od 
ugodnosti članstva omenjenega 
društva, ki za svoje slovenske 
člane pripelje poškodovana vozila 
tudi do sto kilometrov iz Italije, 
Avstrije in Madžarske. Torej je 
članstvo AMD pametna naložba 
že zavoljo tega, ker je pomoč v 
stiski še posebej dobrodošla. Pa 
tudi desetodstotni popust pri ka- 
sko zavarovanju vozila ni zane
marljiv prihranek pri današnjih vr
toglavih cenah vozil. Omeniti velja 
tudi vrsto raznih turističnih popu
stov, tehničnih ugodnosti oziro
ma oblik pomoči, garantnega pi
sma za potovanja 'po tujini, izdaje 
mednarodnih dokumentov, na 
primer mednarodnega vozniške
ga dovoljenja in podobno; kar 
šestnajst vrst različnih ugodnosti 
lahko koristi vsak včlanjeni voz
nik. Med njimi je vrsta ugodnosti 
pri vzdrževanju vozil v društveni 
mehanični delavnici, kjer popra
vljajo tudi vozila vseh vrst, pre- 
montirajo gume in uravnotežujejo 
kolesa.

Pri AMD Šlander izvajajo ves 
program šolanja za voznike A in

B kategorije, in sicer na obročno 
odplačevanje za stroške pouče
vanja vožnje, s popustom pri pla
čilu teorije, posebne popuste pa 
nudijo organiziranim skupinam in 
pri šolanju najožjih družinskih 
članov. Prirejajo tudi tečaje in iz
pite za voditelje motornih čolnov.

Vsak član prejme med letom 
šest brezplačnih Moto revij z naj
različnejšimi informacijami, na
sveti, napotki in zanimivostmi. 
Društvo posveča vso pozornost 
preventivi v cestnem prometu, še 
zlasti v letošnji akciji »Minus de
set odstotkov«, ki teži k zmanjša
nju števila prometnih nezgod in k 
dvigu prometne kulture, zato iz
vajajo obsežen program preventi
ve že v vrtcih, osnovnih šolah, 
srednješolskem izobraževanju in 
tudi v krajevnih skupnostih ter 
delovnih organizacijah.
Pa to še ni vse. Svojim članom 
zagotavljajo tudi brezplačno pra
vno svetovanje odvetnika Dušana 
Petroviča, ki ima prostore v Lile- 
kovi 3 v Celju in pomaga tistim, ki 
imajo s prometom kakšne pravne 
težave.

Članstvo v avto-moto društvu 
je torej porok, da ob nezgodi ne 
boste ostali sami, zatorej premi
slite, če se vam naložba z letnim 
plačilom članarine izplača, saj se 
vam bo v prvi vrsti najbolj obre
stovala takrat, ko boste pomoči 
najbolj potrebni, čeprav vam bo
do prišle prav tudi vse ostale 
ugodnosti.

V. Cerovšek

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in dedija

Draga Ogorevca
gostilničarja iz Petrovč,

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan
cem za izrečeno sožalje, sosedom za pomoč v težkih trenutkih 
in vsem, ki ste ga tako številno pospremili na njegovi zadnji poti 

in mu darovali cvetje.
Posebno se zahvaljujemo dr. Ivanu Duriču in sestri Darinki za 

nesebičen trud in pomoč.
Hvala LD Žalec in ostali zeleni bratovščini, govorniku tov. Ver- 
hovšku, KS Petrovče in njenim organizacijam, ZK, ZB, PGD Dre
šinja vas, pevcem iz Petrovč in govorniku tov. Uranjeku za tople 

besede slovesa.
Vsi njegovi.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, stare mame in babice

Marije Poteko
iz Zabukovice

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem in znancem, ki 
so nam izrekli sožalje, poklonili vence in cvetje in jo pospremili 

na njeni zadnji poti.
Iskrena hvala govorniku, godbi na pihala, strežnemu osebju do

ma upokojencev Polzela in duhovniku za opravljen obred. 
Vsi njeni

ZAHVALA
Nepričakovano in mnogo prezgodaj 
nas je zapustila naša draga mama, sta

ra mama, sestra, teta in botra

Justina Zagožen
roj. Marinko.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znan
cem in sose.dom za izrečena sožalja, darovano cvetje in za vse, 

kar so storili v njen spomin.
Posebna hvala dr. Kobalu, patronažni sestri Krajnčevi iz ZD Pre
bold in osebju gastro oddelka bolnišnice Celje. Hvala tudi sose
dom za nesebično pomoč, govornikoma za poslovilne besede, 
pevskemu zboru, godbi na pihala iz Prebolela in duhovniku za 

opravljen obred.
Žalujoči: sin Slavko z družino



Iz m iličnikove beležnice
Prometne nezgode

Dne 11. maja je ob 13. uri voznica osebnega avtomobila CE 
265-861 Marija-Kristina KOČEVAR (48 let) na Ločici zapeljala z vozilom 
z dvorišča na lokalno cesto in izsilila prednost 47-letnemu vozniku ko
lesa z motorjem Francu LEONARDIJU, ki se je pri tem hudo poškodo
val, nastala pa je tudi materialna škoda za približno štiri milijone dinar
jev.

Dne 13. maja je ob 00,25 31-letni Andrej KUDER v Drešinji vasi z 
osebnim avtomobilom CE 106-240 zaradi vožnje pod vplivom alkohola 
in neprimerne hitrosti zapeljal z lokalne ceste in trčil v betonsko ograjo 
Vincenca DOLČANA, pri čemer se je voznik hudo poškodoval, nastala 
pa je tudi velika materialna škoda, ki znaša približno 5 milijonov din.

Dne 24. maja je ob 15.25 v Migojnicah voznik neregistriranega mo
tornega kolesa 26-letni Alojz LAH na makadamski cesti zaradi nepri
merne hitrosti v nepreglednem ovinku zapeljal s cestišča in trčil v žele
zno konstrukcijo in se hudo poškodoval.

Dne 29. maja ob 12.20 je na magistralni cesti v Drešinji vasi 34-le- 
tni voznik osebnega avtomobila CE 263-890 Franc SELIČ prehiteval ko
lono vozil in trčil v vozilo CE 243-154, ki ga je iz nasprotne smeri pripe
ljal 24-letni Peter BURGER. Voznik Stanislav LIPOVŠEK se je umikal tr
čenju in zapeljal z vozišča. V trčenju so bili voznik Selič in sopotnici v 
Burgerjevem avtomobilu — 22-letna Vera BREČKO in 60-letna Julijana 
BURGER — hudo poškodovani, voznik Burger pa le laže. Julijana Bur
ger je zaradi poškodb kasneje v bolnišnici umrla, materialna škoda pa 
znaša 65 milijonov dinarjev.

Dne 4. junija ob 3.30 sta na lokalni cesti v Migojnicah trčila voznika 
koles z motorji, in sicer 18-letni Marko G. in 16-letni Grega M. Oba sta 
vozila po sredini vozišča brez prižganih luči ter pod vplivom alkohola. V 
trčenju sta se oba hudo poškodovala, nastala pa je tudi materialna 
škoda v višini 1.5 milijona dinarjev.

Opomba:
Dne 1. julija 1989 začnejo veljati določbe 100. člena zako

na o temeljih varnosti v cestnem prometu, ki se nanaša na 
obvezno uporabo varnostne čelade za voznike koles z motor
jem  in njihove sopotnike.

Kazniva dejanja
Neznani storilec je v noči na 22. maj vlomil v kletne prostore OŠ 

Prebold, in sicer tako, da je odstranil kovinsko mrežo na oknu, ki je bi
lo odprto, in splezal v notranjost, od koder je odnesel buteljki vina in 
se odžejal s pivom.

Neznani storilec si je v času od sredine februarja do sredine maja 
z gospodarskega poslopja v Grižah znosil v nasad Mirosan 30 koma
dov šestmetrskega pohištvenega železa, od koder so ga miličniki vrnili 
oškodovancu, storilca pa še iščejo.

Iz kolesarnice Branka SEMA v Bački Palanki 10 v Žalcu je nezna
nec ukradel žensko kolo v času od 20. do 23. maja in s tem oškodoval 
lastnika za milijon dinarjev.

V noči na 23. maj so neznani storilci na Polzeli pred stanovanjskim 
blokom 207/b poškodovali na vozilu CE 233-877 vse štiri gume, na vo
zilu CE 192-351 pa dve, s čimer sta bila lastnika oškodovana za 600 ti
sočakov.

V noči na 24. maj je bilo s tovornega avtomobila, parkiranega v bli
žini žalske tržnice, ukradenih okoli 20 kilogramov banan. Ljubitelje tega 
sadja še iščejo.

Dne 26. maja je v blagovnici Hmezad v Žalcu S. Z. na oddelku 
kmetijskih potrebščin ukradel krožno žago v vrednosti 550 tisoč din, ki 
so mu jo miličniki zasegli in jo vrnili oškodovani DO, osumljenec pa se 
bo za dejanje zagovarjal na sodišču.

Dne 28. maja je neznanec izkoristil neprevidnost in odsotnost 
Martina POŽGAJNERJA in mu iz odklenjenega avtomobila ukradel de
narnico z dokumenti, s čimer ga je oškodoval za 400 tisočakov.

V noči na 2. junij je neznani storilec vlomil v prostore žalske kuril
nice, vlomljeno pa je bilo tudi v osebni avtomobil, ki ga je neznani stori
lec v notranjosti poškodoval z ostrim predmetom. Ugotovljeno je bilo, 
da je dejanje storil mladoletni storilec.

V tem mesecu so miličniki uspešno raziskali vrsto vlomov v oseb
ne avtomobile na območju krajevne skupnosti Žalec, osumljenega B. 
B. iz Žalca pa so ovadili.

Miličniki beležijo povečano število tatvin koles in koles z motor
jem, ki jih lastniki nezaklenjene puščajo predvsem v kolesarnicah sta
novanjskih blokov in v nočnem času na parkirnem prostoru pred vele
blagovnico Nama v Žalcu. Zato ponovno opozarjajo lastnike, naj bodo 
doslednejši pri varovanju svojega premoženja, saj še vedno velja pre
govor, da prilika dela tatu.

Viktor Pajek, Maribor, Ptujska c. 89
Servis za izolacijo zamrzovalnih skrinj in omar 
Popravljamo vse vrste zamrzovalnikov!
Četudi se vašemu zamrzovalniku izteka življenjska doba, ga lahko 
usposobimo, da bo kot nov.
Če mu rosijo zunanje stene, pozimi od zunaj ledenijo ali pri čepu na 
dnu toči, mu lahko vrnemo izolacijske sposobnosti.
Nudimo garancijo!
Prihranite 50 % električne energije. Kilometrine ne zaračunavamo. 
Vsa pojasnila na telefonu: 062 305-150, 413-606 NON—STOP 
Se priporočamo!

MERX
S A V IN J S K I M A G A Z IN  
Ž A L E C

ZA PRAZNIK OBČINE 
ŽALEC -  7. julij

in

ZA DAN BORCA —
4. julij

vam iskreno čestitamo 
ter
se priporočamo za nakup 
v naših poslovnih enotah

Kolektiv 
Savinjskega magazina 

Žalec

NOVO!
Ekspres izdelava 
vseh vrst ključev

URARSTVO -  POLAJZER
Šlandrov trg 19 
Žalec

— prodaja ur
— velika izbira pasov za ure
— popravila vseh vrst ur

F0T0KR0NIKA

ZLATARSTVO
KRAGL
ŽALEC

Tradicija treh 
generacij
— predelava starega 

zlata
— izdelava po naročilu
— graviranje
— odkup

N A M  PRODAJALNA NA POLZELI. Na Polzeli sta Natalija V a il in Marija
Kumer odprli zasebno prodajalno čevljev, pletenin, usnjene galanteri
je , izdelkov iz jeansa in modnih dodatkov. Glede na povpraševanje bo
sta lastnici ponudbo še popestrili, prodajalna pa je odprta od pone
deljka do petka od 9. do 12. in od 14. do 19. ure in ob sobotah od 9. do 
12. ure. Na posnetku del nove prodajalne. T. T.

IZLETNIKOVA TURISTIČNA AGENCIJA

Nudimo aranžm aje za vse vrste počitnic in 
potovanj po domovini in tujini

Pridružujem o se čestitkam  za praznik obči
ne Žalec

Izletnik  
Poslovalnica Žalec

irangan je, star slovenski običaj, se je  ohranil tudi na Polzeli. Pred šti
rinajstimi dnevi se je  v Orovi vasi zbrala vsa vas, saj se je  motila Ro
mana Trobina s Tonetom Turnškom s Polzele. Šranganje je  trajalo več 
kot pol ure, fantje so imeli pripravljena vse tako, kot je  treba in po 
končanem »glihanju« so dobili 2,5 milijona dinarjev. t . TAVČAR

n a m a
Na fotozapisu našega dopisnika je bodeča žica sredi Žalca, točneje v 
Kvedrovi ulici, vse prej kot primerna za takšno naselje. Le proti čemu 
se je lastnik skušal zavarovati z njo? Ali je  morda ob tem pomislil tudi 
na posledice, če se kakšen otrok nabode nanjo? Gotovo je  razmislil o 
vsem tem, ko se je  odločal zanjo, vsekakor pa je  gotovo, da niti njemu 
niti naselju ni v ponos.

KM ALU NOVI Č EK I
Z uvajanjem nove tehnologije bodo lastniki tekočih raču
nov kmalu dobili tudi nove, optično čitljive čeke.
Banka bo z njimi povečala učinkovitost poslovanja in 
zmanjšala njegove stroške, v prid občanom pa se bo iz
boljšala ažurnost ugotavljanja stanja na tekočem računu.

PR ID R U ŽU JEM O  SE ČESTITKAM ZA  PR A ZN IK  OB
Č IN E  ŽALEC.

/ e ljubljanska banka
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HMEZAD AGNINA

TOZD MALOPRODAJA
ŽALEC te l.: 063/713-211
obiralec koruze TORNADO—35 54,226.800
kosilnica BRITEV—165 17.858.700
kosilnica BRITEV DISK—165 20.362.500
trosilec KRPAN—28 23.306.400
trosilec KRPAN—36 26.713.800
silokombajn VIHAR—80 21.625.200
obračalnik FAVORIT —160 6.796.800
obračalnik FAVORIT—200 6,796.800
univerzalni enoosni traktor SOKOL—145 19,041.300
traktor TOMO VINKOVIČ-818 48.676.950
traktor TORPEDO TD—4806 C 70.519.000
brana klinasta TPS 3-delna 1.892.970
zadenski nakladalci U—2 3.608.000

POHITITE Z NAKUPOM. KER SO KOLIČINE OMEJENE!
NA ZALOGI SO TUDI REZERVNI DEU BCS
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